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Már majdnem elkenődtem az óra átállítása miatt, mert nem szere-
tem, hogy egyre kevesebb fényben megyek haza. Milyen depresz-
sziógyanús hónap is ez a november, gondoltam, s már hallottam is 
a panaszokat: halottak napja, köd, szürkeség, szinte éreztem, ahogy 
megcsap az elmúlás szele…  „A rozsdalevelü éjszaka már hatkor a ker-
tekre csordul” – írja gyönyörűen Dsida, „Novemberben sértődötten kez-
dek élni… kezdődik az a csendes és szanatóriumszerű szobaélet, mikor 
úgy ébredünk a szürkén-nyálkás reggelre, mint a betegség napjaira…” 
– írja mélabúsan Márai…

Érzem, valamit tenni kell: az óra után muszáj átállítani az agyamat is.
Sikerült. Rájöttem: ez a hónap valójában felmelegít, még ha mester-

ségesen is… meleg otthonnal, gyertyafénnyel, forró, kelt sütemények 
illatával… lesz kalács? diós-almás pite? és aranygaluska? egy kis ma-
cok? A nyári melegben, ugye, mégse… 

És tele lesz a hónap még több együttléttel. Örülhetünk a kapott órá-
nak: több időt szánhatunk egymásra, egy kis beszélgetésre, társasjá-
tékra, családi filmnézésre, egy jó könyvre…

Ez még nem az ünnepi készülődés időszaka, nem az összeölelkezé-
sé. Csak a lenyugvásé. Előkészítjük a terepet, és hagyjuk magunkat újra 
összemelegedni.

 Harsányi Judit
főszerkesztő

Játék a magazinban! Részletek a 42. oldalon!
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Megyei közgyűlés

Önkormányzati választás
Október 12-én voksolhattak a választópolgárok Egerben 12 választókerület képviselőjelöltjeire és öt polgármesterje-
löltre. A választások eredményeként a polgármesteri tisztséget továbbra is Habis László töltheti be városunkban, aki 
így harmadik ciklusát kezdi meg városvezetőként. A megválasztott 17 képviselőből 11-en a Fidesz-KDNP színeiben in-
dultak, egy független jelölt nyert a választókerületében, kompenzációs listáról egy LMP-s, két jobbikos jutott be, két 
képviselői hely jutott a DK – Együtt – MSZP jelöltjeinek. A részvételi arány valamivel több mint 41 százalékos volt.

Reggel 6-tól este 7-ig lehetett voksolni 
Egerben 12 választókerület 47 szavazó-
körében. Idén már öt évre választottunk 
polgármestert és képviselőket. Több mint 
45 ezer választópolgárból 18  625-en já-
rultak az urnákhoz Egerben, ez 41,35 
százalékos részvételi arányt jelentett. Öt 
polgármesterjelölt közül a szavazók 38,3 
százaléka Habis Lászlót választotta meg 
ismét; Mirkóczki Ádámot 26 százalék, 
Szalóczi Gézát 19, Csarnó Ákost 4,4, 
Nyíri Ivánt 12 százalék támogatta. Este 
Nyitrai Zsolt, a Fidesz országgyűlési kép-
viselője jelentette be a győzelmet a Polgá-

rok Házában. Habis László azt mondta: 
„A kampány fő üzenete az volt: Legyünk 
büszkék Egerre!” Úgy véli: az egrieknek 
van mire büszkének lenniük.

Második helyet vártak, az eredmény-
nyel elégedettnek kell lenniük, megtettek 
mindent – mondta értékelésében Bognár 
Ignác, az egri Jobbik elnöke a választás 
estéjén. Tóth István képviselőjelölt hoz-
zátette: annak örültek volna, ha maga-
sabb a részvételi arány Egerben. 

A kampány jó volt, sokat tanult az em-
berektől, de úgy látszik, Egerben nem 
akarnak váltani – értékelt dr. Nyíri Iván 

független polgármesterjelölt. Az LMP 
úgy nyilatkozott: kritikus és konstruktív 
ellenzéki szerepre készülnek. Szalóczi 
Géza, a DK – Együtt – MSZP jelöltje ar-
ról beszélt: súlyos vereséget szenvedett a 
pártszövetség.

Tizenkét képviselő kerülhet be a vá-
lasztókerületekből, egyedül Császár Zol-
tánnak sikerült függetlenként győznie, a 
többi választókerületben a Fidesz jelöltjei 
kapták a legtöbb szavazatot. Kompenzá-
ciós listáról két jobbikos és egy LMP-s 
képviselő jutott be, két képviselői hely 
jutott a DK – Együtt – MSZP jelöltjeinek. 

Megalakult a város közgyűlése
Október 20-án a Helyi Választási Bizott-
ság elnökének beszámolójával kezdődött 
a közgyűlés alakuló ülése. Dr. Csetneki 
Attila elmondta, hogy a választás Eger-
ben rendben zajlott. A képviselők és 
Habis László polgármester is az alakuló 
közgyűlésen vehették át megbízólevelü-
ket a választási bizottság elnökétől, majd 
mindannyian letették az esküt. Dr. Pajtók 
Gábor kormánymegbízott köszöntötte az 
újonnan alakult testület tagjait, dr. Rin-
gelhann György, a város első szabadon 
választott polgármesterének szavait pe-
dig Saárossy Kinga művésznő tolmácsol-
ta. Megválasztották a város alpolgármes-
tereit is, továbbra is hárman töltik be azt 
a tisztséget. Martonné Adler Ildikó mint 
főállású, dr. Turcsányi Dániel ügyvéd fő-
állású külsős, Rázsi Botond pedig társa-
dalmi megbízatású alpolgármesterként 
dolgozhat a városért. A képviselők meg-
szavazták a tisztségekért járó illetménye-
ket is. E szerint a polgármester fizetése 
bruttó 771 ezer forint, a két főállású al-
polgármester 695 ezer, a társadalmi meg-
bízatású alpolgármester 336 ezer forint 
illetményt vehet fel havonta munkájáért. 
Bizottsági elnököket is választottak. A 
Szociális és Családügyi Bizottság elnöke 
Szucsik György, a Városimázs Bizottság 
elnöke Gál Tibor, a Költségvetési Bizott-
ság elnöke Orosz Lászlóné, a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság elnöke Stefán Zoltán, 

a Városképi és Fejlesztési Bizottság elnö-
ke Kovács Csatlós Tamás lett. Az ellen-
zéki képviselők hangot emeltek az ellen, 
hogy a bizottsági elnöki pozíciókban 
nincs egyetlen ellenzéki képviselő sem. 
A polgármester válaszában azt mond-
ta: igyekeztek úgy dönteni az elnökök 
személyéről, hogy a szakmai tudást, az 
elkötelezettséget tették mérlegre. Az ülé-
sen megválasztották a bizottsági tagokat, 

megszavazták, hogy Bátori István legyen 
a civil kapcsolatok tanácsnoka. Habis 
László ismertette polgármesteri prog-
ramját. Mint mondta, alapvetően a város 
gazdaságának fejlesztése, a munkahelyek 
megőrzése és teremtése, lakható, ottho-
nos, barátságos város megteremtése a 
cél. Erőteljesebben szeretne koncentrálni 
a turizmusra, az egri vállalkozások hely-
zetének javítására. 

Október 27-én a Heves megyei közgyűlés 
is megtartotta ünnepélyes alakuló ülését. A 
15 fős testület tagjai letették képviselői eskü-
jüket. Nyolc mandátumot szerzett a Fidesz-
KDNP, négyet a Jobbik, kettőt az MSZP, 
egyet pedig a DK. Elnökként folytathatja 
munkáját Szabó Róbert, a Fidesz-KDNP 
képviselője.

Törvényesen zajlott le a megyei önkor-
mányzati választás, a több mint 206 ezer 
választópolgárból megközelítőleg 105 
ezer adta le voksát a pártok megyei listái-
ra – hangzott el a Heves megyei közgyűlés 
alakuló ülésén. A Fidesz-KDNP nyolc man-
dátumot szerzett, a Jobbik négyet, az MSZP 
kettőt, egy képviselő pedig a DK listájáról 
került be a megyei közgyűlésbe. A 15 megyei 
képviselő ünnepélyes keretek között vette 
át megbízólevelét, majd letették a képvise-
lői esküt. Az új testületet dr. Pajtók Gábor 
kormánymegbízott köszöntötte. Beszédé-

Első rendes ülését is megtartotta a 
városi közgyűlés
Október 30-án megtartotta első ülését a város új képviselőtestülete, amelyen hét napirendi pontot tárgyaltak, ezek 
közül egyet zárt ülésen.

Napirend előtti felszólalásban Nyitrai Zsolt 
köszöntötte az új testületet. Úgy fogalma-
zott: most egy új típusú önkormányzati 
építkező munka kezdődik el, a feladatok 
eredményes elvégzéséhez kérte a képviselők 
együttműködését. Mint mondta: a kam-
pányban minden jelölőszervezet program-
jában talált olyan javaslatot, ami hasznos a 
városnak, az itt élő emberek életét könnyeb-
bé teszi, azt kérte, ezeket közösen, együtt 
dolgozva és gondolkodva valósítsák meg. 
Hozzátette, hogy a 2014–2020-as fejlesztési 
ciklusban törekedni kell arra, hogy a lehető 
legtöbb uniós forrás a városba és a térségbe 
érkezzen. 

A közgyűlésen elhangzott: a Fidesz-
KDNP frakciót alakított, vezetője Mar-
tonné Adler Ildikó lett, ő vette át a köz-
gyűlés vezetését.

Az első napirendi pont az Agria Humán 
Kft. üzleti tervének módosítása. Habis 
László elmondta: az Agria Humán orszá-
gos viszonylatban is az egyik legnagyobb 
megváltozott munkaképességűeket foglal-
koztató cég. 2013 decemberében 20 milliós 
tagi kölcsönt nyújtott az önkormányzat a 

cégnek, ennek az összegnek a visszafizetését 
az év végéig meghosszabbították. A javaslat 
szerint a 2015-ös évi költségvetés terhére to-
vábbi 20 millió forint tagi kölcsönt nyújt az 
önkormányzat.

A legnagyobb vitát a harmadik napirend 
váltotta ki, mely a Wass Albert-szobor el-
helyezéséről szólt. A Hatvani hóstya V. ne-
gyedének fertálymesterei tettek javaslatot a 
költő szobrának felállítására a Farkasvölgy 
utca Árpád út felőli végén lévő közterületen. 
Mir kóczki Zita felszólalásában nehezmé-
nyezte, hogy nem látja a költségeket. Császár 
Zoltán arra volt kíváncsi, valóban átgondolt 
volt-e az a koncepció, hogy a szobor verse-
ket mondjon? A polgármester elmondta, 
hogy a szobrot magánadományokból finan-
szírozták, számottevő anyagi kötelezettséget 
ez a városra nem róhat. Gál Judit kiemelte: 
támogatni kell, amikor az itt élő emberek 
tenni akarnak a városért. Kovács Cs. Tamás 
rámutatott: a bizottság a közelmúltban két 
fordulóban tárgyalta a szobor megvalósu-
lásának témakörét, ott nem volt ellenvetés. 
Bognár Ignác javaslata szerint a tér további 
rendbetételére a jövő évi költségvetésből el 

kellene különíteni legalább egymillió forin-
tot, a szobornak helyet adó teret pedig szin-
tén Wass Albertről nevezzék el. Mirkóczki 
Zita megkérdőjelezte Wass Albert munkás-
ságát, kijelentette, hogy nem ért egyet a szo-
bor felállításával. Tóth István úgy fogalma-
zott: közösségi kezdeményezésről van szó, 
amit tiszteletben kell tartani. Végül két nem 
szavazat mellett elfogadták a napirendet.

A képviselők előtt volt a műjégpálya kér-
dése. Idén dupla akkora pályát nyitnak mint 
tavaly, a diákok pedig 250 forintért hasz-
nálhatnák, a mindennapos testnevelés ré-
szeként. Erre idén az önkormányzat másfél 
millió, jövőre a költségvetésből 2 és fél millió 
forintot biztosítana. Több képviselő tett ja-
vaslatot arra, hogy legyen ingyenes a pálya 
használata a diákok számára, Földvári Győ-
ző ehhez módosító indítványt nyújtott be, 
de elutasították, a napirendet végül elfogad-
ták. Döntöttek arról, hogy megigényelnek 
egy állami tulajdonban lévő telket a Kőlyuki 
pincesornál a terület további fejlesztése ér-
dekben. Zárt ülésen az elutasított szociális 
támogatások ellen benyújtott fellebbezések-
ről szavazott a testület.

ben hangsúlyozta a megyei önkormányzat 
terület- és vidékfejlesztési szerepét. A köz-
gyűlés titkos szavazás keretében döntött 
az elnök és az alelnökök személyéről. Újra 
bizalmat szavaztak Szabó Róbertnek, így a 
Fidesz-KDNP-s politikus folytathatja elnöki 
munkáját. Szabó Róbert hangsúlyozta, hogy 
elnöki hitvallásában továbbra is a tisztesség, 

az alázat és a határozottság egysége szerepel. 
A megyei testület alelnökei ifj. Herman Ist-
ván és Tóth Csaba Fidesz-KDNP-s képvi-
selők lettek. A közgyűlés megválasztotta az 
állandó bizottságok vezetőit is. A Fejlesztési 
és Nemzetközi Ügyek Bizottságát a Fidesz-
KDNP-s Csík Balázs vezeti, a Pénzügyi és 
Ellenőrzési Bizottság élére a jobbikos Dudás 
Róbert került, míg az Ügyrendi és Nemze-
tiségi Bizottság elnöke a Fidesz-KDNP-s dr. 
Juhász Attila Simon lett.

fotók: nemes róbert
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tő Válogatás az elmúlt hónap egri 
eseményeiből
Átadták a tornatermet

Befejeződött az Egri Dobó István Gimnázium régi 
tornatermének, a Csányi Barna tornateremnek a fel-
újítása. Az Egri Közszolgáltatások Városi Intézménye 
2,6 millió forintból újította fel az iskola műemlék tor-
natermét. Leszedték és felújították a bordásfalakat, a 
falak és nyílászárók hibáit kijavították és lefestették, 
valamint új, öntött sportpadlót kapott a tornaterem.

Nemzeti ünnepünk

Október 23-a alkalmából kitüntetéseket adtak át Egerben. Biros Péter há-
romszoros olimpiai bajnok vízilabdázó kapta a Pro Agria szakmai díjat, Pálos 
Zsófia terep- és ultrafutó az Eger kiváló sportolója elismerést. Kiváló egri diák 
kitüntetést vehetett át Csorba Benjámin kimagasló tanulmányi eredményé-
ért, Juhász Péter cselgáncsozó és Halmos Péter vízilabdázó pedig az Eger vá-
ros jó tanulója, jó sportolója elismerést kapta.
Az ünnepi műsort idén is a Gárdonyi Géza Színház művészei adták, majd 
pártok, önkormányzatok, civilek, intézmények koszorúzták meg az ’56-os 
emlékművet.

Újabb munkahelyek megváltozott 
munkaképességű embereknek

Új üzemrészt alakított ki Egerben az Iskola utcai te-
lephelyén az Agria Humán Nonprofit Kft. A mintegy 
60 millió forintos beruházásnak köszönhetően a cég 
újabb 30 megváltozott munkaképességű embert fog-
lalkoztathat.

Megújult a Berva-völgyi közösségi ház

Birtokba vehették közösségi házukat a Berva-völgy lakói. Az épületet az 
egri önkormányzat vásárolta és újíttatta fel, a közösségi helyet a Berva-
völgyi Egyesület működteti.

Évforduló

Táncprodukcióval, énekkel és színdarabbal készültek a tízéves Egri Gyer-
mekotthon és Fogyatékosok Otthona lakói a jubileumi évfordulóra. Víg 
Józsefné, a lakóotthon vezetője elmondta: az intézmény kezdeti célki-
tűzései teljesültek: mára biztosított a lakók nagyobb önállósága, a felső 
korhatár nélküli lakhatás és a tágasabb élettér, így a kétágyas szobák is.

Bezárt a Kis Zsinagóga

Októberben bezárt a Kis Zsinagóga Egri Kortárs Mű-
vészeti Kiállítótér. Törőcsik Gábor, a Part Egyesület 
elnöke azt mondta: az egyesület továbbműködik, de 
projekt alapon. Az eseményeknek, rendezvényeknek 
keresnek majd új helyszínt; a Kavalkád Egyesület is 
más helyszíneken rendezi majd meg a gyerekprogra-
mokat. A zsinagógát háromnapos Close-up kulturális 
programmal búcsúztatták.

Érsekkerti tó – takarítanak, kiszedik  
a hulladékot

Több tíz kiló haltetemet szedtek ki az érsekkerti tóból a 
Városgondozás munkatársai október 8-án reggel. A víz 
utánpótlása a tóba a strandról érkezik, azonnal megvizs-
gálták a befolyó rendszert. A medencetisztítást a Város-
gondozás végzi, a belső vizsgálat kiderítette, hogy olyan 
típusú és mennyiségű tisztítószer nem kerülhetett a rend-
szerbe, melynek ez lett volna a következménye – mondta 
Jakab Zoltán igazgató. Vízmintavételt, laborvizsgálatot 
kértek a Vízműtől, de semmit nem találtak. 

Birkózó OB

Huszonhárom egye-
sület 117 versenyző-
je vett részt az egri 
kötöttfogású kadett 
birkózó országos baj-
nokságon. A versen-
gést az Egri Városi 
Sportiskola rendezte. 
A Kemény Ferenc 
Sportcsarnok felújítá-
sa miatt a Pásztorvöl-
gyi Iskola tornacsar-
noka volt a helyszín. 
Az Egri Városi Sport-
iskola öt sportolója közül három éremmel fejezte be a versengést. Az 
utóbbi évek egyik legnépesebb mezőnye küzdött a korosztály legjobbja 
címért a tizenegy súlycsoportban a 42 kg-tól a +100 kg-ig. Hazai részről 
az Egri Városi Sportiskola öt versenyzővel képviseltette magát. Közü-
lük a 76 kg-os Gégény Dominik mind az öt mérkőzését megnyerve lett 
bajnok.

Felújítások

Folytatódnak a 2013-ban elkezdett fejlesztések a Maklári hóstyában. Új 
burkolatot kap a Hell Miksa utca és a Tittel Pál utcai bölcsődéhez, óvo-
dához vezető útszakasz, de elindult a Menház utcai beruházás is, ahol 
többek között kiépítik a közvilágítást és a szennyvíz-közművet. Felújítják 
a Hadnagy utcai szolgáltatóház környékét is. 
Nyolc térfigyelő kameraponton ingyenesen elérhető lesz az internet, így 
a Szépasszonyvölgyben, a Széchenyi utca egy részén, a Tinódi és a Dobó 
téren, a Katona téren és a piac környékén, a Leányka utcai kollégiumnál, és 
a volt 3-as iskola előtt.

Berlinben mutatkozott be Eger

Nemzeti ünnepünk alkalmából kapott meghívást Berlinbe városunk. A német fővárosban Gulyás Gergely, az országgyűlés alel-
nöke mondott beszédet, majd Habis László polgármester mutatta be Egert, közel hetven német vállalkozás képviselőjének. Is-
mertette a déli és északi városrészben tervezett iparfejlesztési programokat, bemutatta a megyeszékhely idegenforgalmi kínálatát, 
kiemelten beszélt a város gyógyvízkincséről és a megújult belvárosról. A vendégek az egri borokat is megkóstolhatták. 

Jubileum

Húszéves jubileumát ünnepelte az Idősek Berva-völgyi Otthona.

Női ökölvívó országos bajnokság

Rövid időn belül a második országos bajnokságot ren-
dezhette az Egri Városi Sportiskola ökölvívó szakosztálya. 
A szeptember végi serdülő OB-t október utolsó hetében a 
női mezőny követte. Az egriek a felnőtteknél megnyerték 
a pontversenyt. A négy napos eseményen negyven klub 
140 versenyzője lépett szorítóba. A felnőtteknél a legjob-
bak hamarosan a dél-koreai világbajnokságra utaznak. 

fotó: nemes róbert

fotó: vozáry róbert

fotók: nemes róbert
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Vissza a forráshoz

Csatáné Bartha Irénke 
Vissza a forráshoz című új 
kötetét októberben mu-
tatta be a Bródy Sándor 
Megyei és Városi Könyvtár 
és a Magyar Irodalomtör-
téneti Társaság Heves Me-
gyei Tagozata. A kötetet 
bemutató esten dr. Fülöp 
Lajos professzor méltató 
szavait költemények felol-
vasásával színesítette Daróczi Ilona és Lázár Attila szín-
művész. A költő számos irodalmi társaság tagja és a Ma-
gyar Irodalomtörténeti Társaság Heves Megyei Szépírói 
Tagozatának elnöke. 2012-ben a Faludy György Irodalmi 
Műhely pályázatára beküldött verseit Arany fokozat II. 
díjjal tüntette ki.

V
is

sz
at

ek
in

tő Ismét a városházán intézhetik ügyeiket 
az egri adózók
Eger Megyei Jogú Város Önkormányzati 
Adóhatósága értesíti ügyfeleit, hogy az 
Adó Iroda 2014. november 4-től már a 
megújult helyen, a Dobó tér 2. szám alatt, 
a Városházán tartja ügyfélfogadását.

Az önkormányzati adóügyek gyorsabb 
intézése, az ügyfelek hatékonyabb és ké-
nyelmesebb kiszolgálása érdekében az Adó 
Iroda munkatársai november 10-től már 
hétfői napokon is fogadják az adózókat.

Új lehetőség, hogy az egriek már inter-
neten is foglalhatnak időpontot, így vár-
hatóan jelentősen csökken az ügyintézési 

várakozási idő. A webes foglalás részle-
teiről a város honlapján, a www.eger.hu 
oldalon tájékozódhatnak.

Az egri Adó Iroda ügyfélfogadási  
időpontjai:

Hétfő: 09.00 – 16.00
Kedd: 09.00 – 16.00
Szerda: 09.00 – 17.00
Csütörtök: 09.00 – 16.00

Az egri adóhatóság ügyfélfogadásán to-
vábbra is lehetőség van a bankkártyás adó-

fizetésre, s a vállalkozások és magánsze-
mélyek elektronikus úton is benyújthatják 
adóbevallásaikat, bejelentkezéseiket.

Az adóügyekkel kapcsolatos törvé-
nyekről és helyi rendeletekről, valamint a 
fontos aktualitásokról részletes informá-
ciót találnak az érdeklődők az ado.eger.
hu oldalon.

Köszönjük tisztelt ügyfeleinknek, hogy 
adójuk befizetésével hozzájárulnak váro-
sunk fejlődéséhez, Eger közszolgáltatásai-
nak magas színvonalú fenntartásához és 
fej lesztéséhez!

Egri siker a Csabai Kolbászfesztiválon

Az egri vár napja

Több ezren, főként gyerekek érkeztek 
október 17-én Egerbe, az egri vár nap-
jára. Voltak rendhagyó tárlatvezetések, 
kézműveskedés, fegyver- és solymász-
bemutató, történelmi játszóház. Az 
egri vár napja tavaly óta egyben Gár-
donyi Géza emléknapja is. 1552-ben 
két nagy gyalogsági ostrom után ezen 
a napon kezdték meg az elvonulást a 
törökök Eger falai alól.

Gárdonyi Napok

Két nap alatt több mint három-
ezren keresték föl az egri várat a 
Gárdonyi Napokon október 20-a 
és 30-a között. 24-én és 25-én  
egésznapos program várta a lá-
togatókat. 

A zárónapon  emlékülést ren-
deztek az Egri csillagok írója 
tiszteletére, és megkoszorúzták 
Gárdonyi Géza sírját.

Elkezdődött a felújítás

Elkezdődött az 1978-ban átadott Körcsarnok felújítása. Az első ütemben 
megújulnak az öltözők, az előtér és a lépcsőház. A 213 millió forintos 
beruházás a tervek szerint 2015. január 31-ig készül el.

Éneklő Magyarország

A Cantus Agriensis Kulturális Egyesület az Egri Kul-
turális és Művészeti Központtal közösen 19. alka-
lommal rendezte meg Egerben az „Éneklő Magyar-
ország” Regionális Kórusfesztivált, melyen ebben az 
évben is közel ötszáz énekes vett részt. A fesztiválnak 
tíz éve védnöke prof. Szőnyi Erzsébet Kossuth-díjas 
zeneszerző, aki ebben az évben 90 éves, és személyes 
jelenlétével is megtisztelte a fesztivált.

Hogy a töltelékbe kevert Egri Bika-
vér, avagy valamiféle titkos recept 
játszott-e szerepet a sikerben, azt 
nem tudni, az mindenesetre tény, 
hogy a 18. Csabai Kolbászfesztiválon 
az egriekkel gyúró csapat vehette át a 
szakmai különdíjat.

Az egri csapat tagja volt Nyitrai 
Zsolt, Eger országgyűlési képvise-
lője, a Fidesz társadalmi kapcsola-
tokért felelős igazgatója, valamint 
Erdős Norbert európai parlamenti 
képviselő is, aki mint helyi erő nyil-
ván hasznos tanácsokkal látta el 
társait. A csapat később kiegészült 

Szijjártó Péter külgazdasági és kül-
ügyminiszterrel, aki már a töltés fo-
lyamatát segítette.

A négynapos rendezvényen hat-
száz csapat szállt versenybe, így a 
szakmai elismerés még értékesebb-
nek számít. Már nem először indul-
tak egriek a fesztiválon, s úgy tűnik, 
a Bikavér elengedhetetlen, egyedi 
kellékévé vált a csapat gasztronómiai 
remekének. A 18. Csabai Kolbász-
fesztivál hivatalos díszvendége volt 
az Egri Borvidék, így a kolbászok 
mellé a finom egri borokat is meg-
kóstolhatták az idelátogatók. 

Ovis úszás

Minden iskolába készülő egri 
kisgyerek tanuljon meg úsz-
ni – ezzel a céllal indította el 
programját az önkormányzat 
és az Egri Úszó Klub. Az egri 
nagycsoportos ovisok ingyen 
járhatnak szervezett úszások-
tatásra szeptember közepétől. 

Bezárt a képtár

Az 1958-ban megnyílt Egri Képtár a jelenlegi össze-
állításban megszűnik a Dobó István Vármúzeum-
ban. Közel harminc kép kerül vissza az érsekséghez, 
később megközelítőleg a gyűjtemény nyolcvan szá-
zaléka. A vármúzeumban a cél, hogy főként a vár 
történetével, hadtörténetével, a török kori harcokkal 
kapcsolatos kiállítások legyenek, ez évtizedes adósság 
– mondta az igazgató.

Felnémeti 
hírek
Rázsi Botond, az egri 12. választókerü-
let egyéni képviselője 2014. november 
19-én, szerdán 17:00-kor a Pásztorvöl-
gyi Iskolában lakossági konzultációt tart 
a 2015. évi almári, bervai, felnémeti és 
pásztorvölgyi fejlesztések és felújítások 
ügyében.

Javaslatokat a razsi.botond@ph.eger.hu 
e-mail címre is lehet küldeni!

***
Várjuk együtt a karácsonyt Felnémet 
karácsonyfájánál, gyújtsuk meg együtt 
a Felnémeti Advent első gyertyáját a 
könyvtár előtt 2014. november 30-án, 
vasárnap 14:00-kor.

Bursa Hungarica
Eger Megyei Jogú Város Ön-
kormányzata 2015. évre is csat-
lakozott a Bursa Hungarica 
felsőoktatási ösztöndíj-pályá-
zathoz.

Pályázhatnak az Eger város-
ban lakóhellyel rendelkező, a 
2014/2015-ös tanév I. félévében 
támogatásra jogosító felsőfokú 
képzésben részt vevő, vagy ilyen 
képzésre a 2015/2016-os tanévre 
jelentkező, szociálisan rászoruló 
fiatalok.

Az elnyerhető ösztöndíj havi 
5000 forint, amelyet az Embe-

ri Erőforrás Támogatáskezelő 
10 000 forintra kiegészít.

A részletes pályázati kiírás 
és további információk a www.
emet.gov.hu internet címen ér-
hetők el.

A pályázat kizárólag a http://
eper.hu/eperemet/paly/palybe-
lep.aspx belépési ponton regiszt-
rálható, az itt letöltött adatlap, a 
mellékletekkel Eger Megyei Jogú 
Város Polgármesteri Hivatala 
Humán Szolgáltatási Irodáján 
2015. november 7-ig nyújtható 
be.

Képviselői 
fogadóórák
Orosz Ibolya, a 7. sz. választókörzet képviselője (Fidesz-
KDNP), a Költségvetési és Gazdálkodási Bizottság tagja 
hétfőtől csütörtökig fogadóórát tart, előzetesen telefonon, 
vagy e-mailben egyeztetett helyen és időpontban (30/995-
2290, oroszibolya@t-online.hu).

November 13-án, csütörtökön 16.00 és 17.00 óra kö-
zött Császár Zoltán, az 1. számú választókörzet függet-
len képviselője, az Urbanisztikai és Környezetvédelmi 
Bizottság tagja tart fogadóórát a városháza emeletén 
található 55-ös számú képviselői irodában.

fotó: nemes róbert

fotó: nemes róbert



Eger – egykor és most
A képeslapok és fotók a 20. századi Egerről című könyv segítségével 
képzeletbeli sétát tehetünk a múltban. Tóth László egri képeslapgyűjtő 
és Molnár István Géza fotográfus gyűjteménye Eger egykori arcát mu-
tatja be.M
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Nevezetes épületek a Széchenyi utcában

Dr. Balás Guidó (1905–1944)
DR. SzECSKó KÁRoly

Balás Guidó (Ópécska, 1905. május 3. – 
Miskolc, 1944. május 20.) szemész főorvos. 
A Szászvárosi Református Kún-kollégium 
főgimnáziumában érettségizett. A trianoni 
békeszerződés után családjával együtt Ma-
gyarországra menekült. Orvosi tanulmá-
nyait Budapesten, a Királyi Magyar Páz-
mány Péter Tudomány Egyetemen végezte 
és nehéz körülményei sem akadályozták 
meg abban, hogy kiválóan tanuljon. 

Tanulmányait 1927-ben fejezte be jeles 
eredménnyel, majd az egyetem I. sz. Sze-
mészeti Klinikáján szeptember 1-től gya-
kornokként dolgozott 1931-ig. Megélhetési 
gondjai miatt azonban a szemklinikáról 
professzora ajánlólevelével távozásra kény-
szerült, s 1939-ig a Szent István Kórházban 
alkalmazták segéd-, majd alorvosként. 
Tanítómestere, az országos hírű Grósz 
Emil professzor így jellemezte tanítványát: 
„Lelkiismeretes és pontos munkát végzett, 
aki a szembetegek vizsgálásában és gyógy-
kezelésében jelentős jártasságot szerzett. A 
szem histológiájával nagy szorgalommal, 
figyelemre méltó inventióval foglalkozott. 
Több külföldi folyóiratban is megjelentek 
tudományos dolgozatai.” Grósz Emil 70. 
születésnapja tiszteletére 1935-ben meg-
jelent a Szemészet című lap, a Magyar 
Szemorvostársaság hivatalos közlönye. 
Professzorukat tanítványai írásaikkal  kö-
szöntötték, melyben  Balás Guidó A glioma 
retinae rosettáiról írt dolgozatot. 

1939-ben költözött Egerbe, s haláláig, 
1944-ig volt a Szent Vince Kórház sze-
mész főorvosa. Napi gyakorlati munkáját 
lelkiismeretesen és pontosan végezte. A 

kórház igazgatója, Keller Lajos így nyilat-
kozott róla: „A szembetegek megvizsgálá-
sában, gyógykezelésében nagy jártásságát 
bizonyította, szemműtétjeinél elért igen jó 
eredményeivel, valamint önálló tudomá-
nyos kutató munkásságával kiváló képes-
sége igazolódott be. Betegei elismerését és 
elöljárói teljes megelégedését érdemelte ki.”

Balás Guidó a tudományos problémák 
iránt érdeklődő, de egyúttal jó gyakorlati 
érzékkel rendelkező szemész volt. Nem-
csak gyakorlatban bizonyult kitűnő diag-
nosztának és szemsebésznek, hanem el-
méletben is művelte, fejlesztette szakmáját. 
Orvosi szaklapokban több értékes cikke 
látott napvilágot és 1939-ben, a magyar 
orvosi kar legkitűnőbb bírálói javaslatára 
herceg Eszterházy Pál ösztöndíját kapta 
meg. Ebből adatta ki Kórtani-optikai ta-
nulmányok (Eger, 1939) című értekezését, 
amely szakmai körökben nagy feltűnést 
keltett. Tanulmányában adatokat tett köz-
zé a szemrendszer hiányos működésének 
százalékszerű értékeléséhez, a munka- és 
keresőképesség szempontjából. Ezenkívül 
foglalkoztatta a szemüvegreceptek kor-
szerűsítése, egységesítése is. Vizsgálatokat 
végzett a színlátástannal és eredményeit 
figyelemre méltó dolgozatában tette közzé: 
Quantumphysiologiai színlátáselmélet. 

Szerette a könyveket és szabadidejében 
rendkívül sokat olvasott. Többezres könyv-
tára darabjait sorszámmal, dátummal lát-
ta el. Minden könyvében látható volt az 
ex-libris és a családi bélyegző. Érdekesség, 
hogy ezeken kívül a véleményét tükröző 
kis összefoglalás is olvasható volt könyve-
iben.

A második világháború idején a Szent 

Vince Kórház légoltalmát lelkiismeretesen 
megszervezte. A betegeket a kórház pin-
céjében látták el, és a nehéz körülmények 
ellenére műtéteket is végeztek. Balás Gui-
dó halála előtt karpaszományos katona-
orvosként teljesített szolgálatot. A katonai 
bevonulás alóli felmentése miatt Miskolcra 
kellett utaznia, ahol a Tiszai pályaudvaron 
halálos baleset érte. Az egri Kisasszony te-
metőben helyezték örök nyugalomra. Min-
dössze 39 évet élt, de rövid élete alatt oly so-
kat tett embertársaiért, hogy nevét érdemes 
az utókornak megörökíteni.

Utódja, dr. Varga Béla az 1984. december 
13-i ünnepi kórháztörténeti ülésen méltó-
képpen emlékezett meg róla. Budapesten 
pedig a 2002-ben tartott Geroophthalmo-
logiai Fórumon Vértes László előadásában 
Balás Guidó életművét is méltatta.

A tragikusan elhunyt szemész főorvos 
méltó lenne arra, hogy emléktáblával örö-
kítsék meg nevét a kórházban.

„Az ember számára az a legszebb, ha még akkor is szolgálja az em-
beriséget mindazzal, amit alkotott, amikor már megszűnt létezni.”

(Ny. A. Osztrovszkij)

Az Egri Kaszinó rövid története

A magyar polgári társadalom kialakulását 
szolgáló kaszinómozgalom célja ország-
szerte a polgárosodás előmozdítása volt. 
Hazánkban gróf Széchenyi István indítot-
ta el, aki 1827-ben hozta létre a Nemzeti 
Kaszinót, „a politikai, gazdasági és társa-
dalmi kérdések megvitatására, az össze-
tartás erősítésére”. 

Városunkban 1831. december 31-én 
Singer Ferenc egri kereskedő több helyi 
polgár nevében kérelemmel fordult Pyr-
ker János László érsekhez, támogatását 
kérve egy egri kaszinó létrehozásához. A 
beadvány hamarosan a városi magisztrá-
tus elé került. A képviselő-testület 1832. 
január 19-én terjesztette be az érsek támo-
gatásával az elképzelést. Az egri főpásztor 
1832. november 22-én tíz pontban fog-
lalta össze a kaszinó céljait. Még abban 
az évben december 9-én megtartották 
alakuló gyűlésüket. A társaság elnökévé 
gróf Almássy Kristófot választották, a fő-
védnök Pyrker érsek lett. Az alapító tagok 
nemesek, papok, iparosok, kereskedők, 
kézművesek és művészek voltak.

A kaszinó épületének helyén – a mai 
Széchenyi utca 16. szám alatt – 1802-
ig földszintes házak álltak. Spetz József 
gyógyszerész 1802-ben vásárolt itt in-

gatlant, amelyben megnyitotta a Magyar 
Királyhoz néven gyógyszertárát, majd 
egy kávéházat is kialakított az épületben. 
1812-1814 között Povolni Ferenc helyi 
építész tervei szerint készült el a földszin-
tes épület, amely hamarosan emelettel 
bővült Spetz megbízásának megfelelően. 
Ekkor épült a nagyterem is, amelyben szí-
nészek szórakoztatták az egri közönséget. 
Fellépett többek között Déryné Széppata-
ki Róza is. 1827. augusztus 26-án, a máso-
dik nagy egri tűzvész következtében ez az 
épület is súlyos károkat szenvedett. Spetz 
1830 körül egy második emeletet húzatott 
fel, ezután került a főhomlokzatra a ma 
már nem látható felirat: Fati partus, azaz 
a Végzet szülötte. A kaszinó 1832-es meg-
alakulásától 1944-es megszűnéséig itt mű-
ködött. A gyógyszertár 1900-ig maradt az 
épületben. Az ingatlan 1878-ban került a 
kaszinó tulajdonába, mivel addig csak bé-
relték. 

Az Ó-Kaszinó fontos szerepet töltött be 
bő százéves működése során a város kul-
turális, társadalmi és művészeti életében. 
A nagy teremben híres művészek léptek 
fel, például az 1860-as évektől többször 
is  adott  koncertet az egri születésű Re-
ményi Ede hegedűművész. Jelentős volt 
könyvtára is, amelyet már az egyesület 
alapításának évében létrehoztak, majd 

rendszeresen bővítették az állományát. 
A magyar klasszikus irodalom mellett 
Széchenyi István első kiadású könyve-
it is megtalálhatták a könyvespolcokon. 
A kaszinó tulajdonában lévő több neves 
festőművész képei, mint például Barabás 
Miklós, Hénel Gusztáv, Meilinger Dezső 
vagy Kovács Mihály munkái díszítették 
a helyiségek falait. Ilyen hangulatos kör-
nyezetben valóban jól érezhették magukat 
az egri polgárok. A társaságnak jelentős 
szerepe volt a város mindenkori gazdasági 
életében is. A Kaszinó falai között fogal-
mazódott meg az első egri takarékpénztár 
gondolata, 1846-tól támogatták a Kossuth 
Lajos által kezdeményezett védegyleti 
mozgalmat, vezetői döntöttek elsőként az 
egri utcák neveinek megválasztásáról és 
megszervezték az utcai világítást. 

1945-ben új funkciót kapott az épü-
let: Szakszervezeti Székház lett egészen 
az 1960-as évek végéig. Később Ifjúsági 
Ház, majd Művészetek Háza volt. A leg-
utóbbi felújítás után 2012-ben itt nyitotta 
meg kapuit a Kepes György Művészeti 
Központ, amely évente több alkalommal 
is kulturális programjaival, kiállításaival 
várja látogatóit.

Az épület tekintélyt parancsoló mérete-
ivel, homlokzatának harmóniájával teszi 
szebbé, hangulatosabbá főutcánkat.

fotó: gál gábor
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ré „Az élet attól kerek, hogy vannak 

örömeink és fájdalmaink”
Csernus Imrét sokan ismerik, de azt már kevesebben tudják róla, hogy 2009 óta Szomolyán él, és vállalkozása révén 
egri kötődése is van. A pszichiáter Csutorás Ferenc borásszal és Mészáros Péter grafikussal megalapította saját szőlőbir-
tokukat Egerben. Ezzel megmentették a kivágásra ítélt, százéves érseki szőlőt, idén tavasszal pedig saját borterasszal 
várják az Eged-hegy lábánál a pihenni vágyókat. Csernus Imre előadásaival az országot járja, és ha „itthon” van, az egri 
vízilabdacsapatot is segíti mentálhigiénés tanácsadással.

KEllER RICHÁRD

– Hogyan talált rá Egerre?
– Korábban gyakran tartottam előadá-
sokat itt, de csak jöttem-mentem, az em-
bereket, a várost, a környékét nem volt 
alkalmam megismerni. Fordulópont volt, 
amikor megismerkedtem Csutorás Feri-
vel és a Balogh családdal. Feri, aki borász, 
megemlítette, hogy az egri érseki szőlő 
megmentését tervezik, amelyet én is jó 
és izgalmas ötletnek tartottam. Fél évvel 
később felhívtam Ferit, és megkérdeztem 
tőle, hogyan lehetne részt venni a projekt-
ben. Rögtön egy hullámhosszra kerültünk, 
mert engem vonzanak azok az emberek, 
akik szeretnek alkotni, igazi teremtő mun-
kát végezni. Feri pedig egy ilyen kreatív és 

ambiciózus ember, és ugyanolyan fanati-
kus és maximalista, mint én. Végül csat-
lakozott hozzánk Mészáros Péter grafikus 
is, aki gyermekkori barátja Ferinek, és így 
hárman megnyitottuk az Eged-hegy lá-
bánál borteraszunkat, ahol a vendégeink 
karnyújtásnyira lehetnek a szőlőtől, és akár 
a csőszkunyhó ablakából kinyúlva is meg-
kóstolhatják az érő szőlőt.

– Könnyen sikerült beilleszkedni az új 
közegbe?

– Természetes számomra, hogy itt élek, 

itt dolgozom, nagyon jól érzem magam az 
egri borvidéken, életem egyik legjobb dön-
tése volt, hogy ideköltöztem. Nemcsak a 
környezetet, hanem az itteni embereket is 
megkedveltem, otthon érzem magam.

– Milyen szerepet vállalt a borterasz 
létrehozásában?

– Rengeteget ötleteltünk, gondolkod-
tunk a tervezésnél mindannyian, de én 
igazából a vendéglátás kialakításában ját-
szottam nagy szerepet. Részt vállaltam 
a vállalkozás hosszú távú kereskedelmi 
stratégiájának kialakításában és végrehaj-
tásában, illetve a borok megalkotásában 
is jelentős a szerepem. Gyakran szervezek 
borvacsorákat, tehát napi szinten is aktí-
van, operatívan részt veszek a vállalkozás 
működtetésében. 

– Azt hallottam önről, hogy más lett 
az emberekhez való hozzáállása, és pszi-
chiáterként változtatott terápiás módsze-
rein is. Köze van ennek a környezetválto-
záshoz, az egri régióhoz?

– Valójában inkább arról van szó, hogy 
emberként változom, amellyel természete-
sen a hozzáállásom is más lesz. Ugyanúgy 
gondolkodom, ugyanazt mondom, mint 
korábban, csak nincs agresszív felhangja 
megnyilatkozásaimnak. Ez azt jelenti, hogy 
most már mosolygós és cinikus vagyok 

bizonyos esetekben. Amikor régen agresz-
szív felhanggal kijelentettem valamit, ak-
kor beszélgetőpartnerem tudatalattijában 
rendszerint felébresztettem egy megoldat-
lan konfliktust, amely valójában barátra, 
családtagra, kollégára stb. irányult. Ezt a 
konfliktust azonban kapásból nekem tulaj-
donította, azaz Csernusra húzta rá a vizes 
lepedőt. Rájöttem, hogy csak megnehe-
zítettem a saját munkámat, és bár a mon-
dandóm nem változott, a hangnemem, a 
kommunikációm igen. Már említettem, 
hogy maximalista vagyok, nem elégszem 
meg azzal, ha csak 50 százalékban műkö-
dik, amit csinálok. Ilyenkor elkezdek azon 
gondolkodni, hogy miben segíthetek, mi-
vel tehetek valamit még jobbá. Arra a kö-
vetkeztetésre jutottam, hogy az emberek 
többségének komoly problémája van a saját 
életében meg nem oldott agresszivitással. 
Kiszolgáltatottnak érzik magukat akkor is, 
ha olyan helyzetbe, kapcsolatba kerülnek, 
amelyben rengeteg az agresszivitás. 

– Lehetséges egyáltalán röviden, egy-
szerűen meghatározni, hogy melyek 
azok az fordulópontok, konkrét hibák, 
élethelyzetek, amikor rosszra fordul 
minden, amikor az emberek önsorsron-
tóak lesznek? 

– Ez egy hosszú folyamat, és rengeteg 
tényezője van. Az egyik legmeghatározóbb, 
amikor gyermekkorban valakit negatív im-
pulzusokkal bombáznak a szülők. Egysze-
rű példa: „jaj, vigyázz, nehogy elessél”. Sú-
lyosbítja a helyzetet, ha ezen kívül a szülő 
csak pozitív dolgokról hajlandó beszélni, és 
nem készíti fel a kudarcokra a gyermekét. 
Az ilyen fiatal nem fogja megtanulni a po-
fonok megfelelő kezelését.

Az élet attól kerek, hogy vannak öröme-
ink és vannak fájdalmaink, a lelki egyen-
súlyt az jelenti, hogy mindkettőt egyfor-
mán, megfelelően tudom megélni. Nagyon 
sok ember csak akkor kezd valamibe bele, 
ha biztos abban, hogy sikere lesz. Vélemé-
nyem szerint nem számít a végeredmény, 
ami igazán fontos az maga az út, az alko-
tás, hogy abban kiteljesedjen, örömét lelje 
az ember. Aki ezt önmagáért teszi, annak 

valójában mindegy, hogy siker vagy kudarc 
koronázza tevékenységét. Az egyik legfon-
tosabb regény számomra éppen ezért He-
mingway „Öreg halász és a tenger” című 
kisregénye. Santiago nyugodtan, tiszta 
szívvel alszik el este a kunyhójában, annak 
ellenére, hogy a cápák felfalták élete leg-
nagyobb fogását. Összefoglalva: a legtöbb 
ember ott siklik félre, hogy nem veszi észre 
a negatív inputokat, nem néz szembe gát-
jaival, félelmeivel, nem fejleszti az érzelmi 
intelligenciáját, miközben szeretne stabil és 
boldog lenni.

– Pszichiáterként a legkeményebb, 
legnehezebb feladatot választotta, ká-
bítószerfüggőkkel foglalkozik. Sokan 
reménytelennek tartják a helyzetüket, 
miért tartja fontosnak, hogy megmentse 
őket?

– Senkit sem lehet megmenteni. Min-
denki csak saját magát mentheti meg. En-
gem azért érdekelnek a függők, mert na-
gyon sok orvos azt tartja róluk, lehetetlen 
megfelelő alternatívákat ajánlani számukra. 
Én úgy gondolom, hogy amit ember hozott 
létre (pl. konfliktus), azt meg lehet oldani. 
Hatalmas feladatnak tűnt a vállalásom, és 
ez engem annak idején elképesztően moti-
vált. Pszichiáterként a mai napig foglalko-
zom függőkkel, de közben rájöttem arra, 
hogy a függőségek sokkal bonyolultabbak, 
összetettebbek, sokkal mélyebbek a gyöke-
reik, mint ahogy én azt eredetileg hittem. 
A függőségbe beletartozik az is, hogy az il-
letőt fogva tartják, manipulálják félelemei. 

– Pszichiáterként tud, akar segíteni 
önmagán az ember? Ön kiegyensúlyo-
zott, elégedett?

– Pszichiáterként azt csinálom, amit sze-
retek, de ennek semmi köze az elégedett-
séghez. Hogy jól érezze magát az ember a 
bőrében, hogy megoldja problémáit, ahhoz 
sokszor arra van szükség, hogy egy „kül-
ső”, idegen ember alternatívákat ajánljon. 
Korábban azt hittem, meg tudom oldani 
egyedül a konfliktusaimat, majd rájöttem, 
nem szégyen segítséget kérni és szakem-
berhez fordultam én is. Egyébként hiszem 
azt, hogy mindenki meg tudja oldani a saját 
problémáit, de ehhez megfelelő, objektív al-
ternatívák kellenek. Egy tőlem idegen, füg-
getlen ember, aki nem ismer engem, kris-
tálytiszta alternatívákat tud javasolni. Végül 
persze én döntöm el, melyik úton indulok 
el, a baj akkor van, ha görcsösen ragasz-
kodom egyetlen úthoz, például „A”-hoz, 
miközben van „B”, „C” és „D” is. Ha életem 
végéig görcsösen ugyanazon az úton járok, 
megbosszulja magát, frusztrációhoz vezet.

– Jelenleg mi motiválja, mi foglalkoz-
tatja?

– Tudja, 48 éves vagyok, és már arány-

lag fiatalon rájöttem, hogyan lehet füg-
getlenítenem magam a káros, befolyáso-
ló tényezőktől. Jelenleg sincs más célom, 
mint hogy ezt a stabilitást, harmóniát 
megőrizzem. Persze ezen nap mint nap 
dolgoznom kell.

– Nagy erőfeszítést igényel?
– Sok munka, de nem erőfeszítés. Az 

erőfeszítés egy kényszer, azt jelenti szá-
momra, hogy kicsit megerőszakolom ma-
gam.

– Akkor mondhatjuk, hogy sodródik 
az árral?

– Nem, mert azt sem felejtem el, hogy a 
távirányító az én kezemben van, én vagyok 
a sorsom kovácsa.

– Láttam a legújabb honlapját. Ho-
gyan tud segíteni az embereknek önisme-
reti, párkapcsolati kérdésekben online?

– Hiszem azt, hogy önismereti alapokra 
kell helyezni az ismerkedést. Kollégáimmal 
kidolgoztunk egy nagyon komoly tesztet, 
amelynek kitöltésével mindenki kap egy 
úgynevezett aktuális „fotót” önmagáról. 
Szándékosan fogalmazok így, hogy aktuá-
lis, mert a kép mindig változik, ha egy hó-
nap múlva kitölti valaki újra a kérdőívet, új 
„fotót”, személyiségképet kaphat magáról. 
Persze bizonyos lelki folyamatok nem egy-
ből válnak láthatóvá. Ha például rájövök 
valamire, a felismerés hosszú, következetes 
munka során épül be csak személyiségem-
be. Rengeteg visszajelzés érkezik hozzám, 
hogy a tesztek tapasztalatait egyre többen 
fel tudják használni ismerkedéskor.

– Visszatérve a borteraszra: mit jelent 
az, hogy őszinte vendéglátás?

– Úgy gondolom, mindenki azt a meg-
becsülést és tiszteletet kapja másoktól, 
amit saját magának is megad. Vagyis, ha 
a vendégeket kiszolgáló ember rendelke-
zik egy belső nyugalommal, akkor a ven-
dégek is jól fogják magukat érezni, mert 
ez a harmónia átsugárzik rájuk. Ez jelenti 
számomra az őszinte vendéglátást. Nagyon 
sokat foglalkoztam nálunk dolgozó embe-
rek mentálhigiénéjének fejlesztésével. He-
tente egyszer leültünk, és érzésekről, lelki 
folyamatokról, türelemről, udvarias, előzé-
keny kiszolgálásról beszélgettünk. A magas 
minőségű boron, kávén kívül törekszünk a 
kiszolgálás magas színvonalára is. 

– Ha már kiszolgálás, bor, kávé. Nem 
fejeződhet be úgy az interjú, hogy meg 
ne nem kérdezzem: mi a története a 
„Depresso”-nak?

– Imádom a kávét, ezért úgy gondoltam, 
hogy a borteraszon ne csak bort szolgál-
junk fel, hanem egy egzotikus, különleges 
ízvilágú, kiemelkedő minőségű kávét. Ren-
geteg depressziós emberrel foglalkoztam 
és rájöttem, ha egy betűt kihagyok a dep-
resszió szóból, akkor megjelenik benne a 
kávé. Levédettem, és meg kell említenem, 
hogy olyan szakember segített az ízvilágát 
kialakítani, mint Nezvál Máté, akit azóta a 
világ negyven legjobb kávépörkölő meste-
re közé választottak. Én akkor tudok vala-
kivel együttműködni, ha látom, hogy hisz 
valamiben. Ahogy Máté elkötelezett a kávé 
iránt, úgy Csutorás Feri elképesztő hittel bír 
a naturális borokkal kapcsolatban. Régen 
nem tudtam, hogy a hit azt eredményezi, 
hogy hasonló beállítottságú emberekkel 
fogok találkozni. Azt gondolom, hogy lé-
tezik a vonzás törvénye, hasonló a hasonlót 
vonzza.

„…a távirányító az én kezemben van, én 
vagyok a sorsom kovácsa”

fotók: nemes róbert
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„Szeretem a kihívásokat”
Beszélgetés Gulyás Lászlóval

Az Egri Farkas Ferenc Zeneiskola tavaly hatvanéves volt, az Egri Szimfonikus Ze-
nekar ötvenéves. Gulyás László, a zeneiskola megbízott igazgatója és a szimfoni-
kusok alelnöke ellenben még negyven sincs… De talán épp ez a fiatalos lendület 
kell az intézményvezetői és az alelnöki feladatokhoz, hogy új tervek, új álmok 
segítsék a nagy múltú intézmény és a kiváló zenekar még sikeresebb működését.

K
u

lt
ú

ra Bónuszok vagy empátia?
Két nap, egy éjszaka alatt kiderül, melyiket választják a munkatársak

Sandra egy betegségből térne vissza dolgozni, ám munkahelye nem kér belőle. Ultimátumot kap, csak akkor tarthatja 
meg pozícióját, ha társait ráveszi, mondjanak le a beígért és megérdemelt bónuszaikról. Egy hétvége áll Sandra előtt, 
hogy meggyőzze társait és hétfőn a többség rá szavazzon, ne a plusz pénzre.

MATILD, A SZNOB
Matild? Hát, igen. Nem tudni, miből ered ez neki, és hogy miért csinálja? Már 
ifjú menyecske korában észrevehette, aki ismerte. Hogy mi ütött belé? Ki tudja? 
Egyszer csak rájött és kész. Egyesek lentről jövő családjával magyarázzák, meg 
örömtelen gyerekkorával. De ki hiszi el ezt? Van neki és kész. Hogy mi a baj Ma-
tilddal? Lásd csak!

Matild bárhová teszi be a lábát, nyomban azt lesi, mi miből van, milyen az 
anyaga és honnan származik. A múltkor Edöméréknél volt vacsoravendég, 
amikor megtörtént a következő roppant kínos eset. Veron, Edömér neje épp tá-
lalta volna a fácánlevest, amikor Matild hirtelen felkapta a tányért és alálesett, 
hogy honnan származik a szerencsétlen tányér. S ha a tányér szerencsétlen, 
akkor Gizi, aki közvetlenül a Matild melletti széken kapott helyett, még szeren-
csétlenebb, mert amint Matild felkapta a tányért, abban a pillanatban merte ki   
Veron a fácán levest, ami – a lefelé fordított tányér okán – egye-
nest Gizi fekete alapon piros kiskockás kosztümjén landolt, telibe 
találva annak combja belsőjét. Ó, a szerencsétlen Gizi! Ott ült a 
fehér damaszt mögött száját tátogtatva a forró levestől s combja 
hurkái, valamit nájlon harisnyájának redőiből szivárgó fácánle-
vessel. Mire Matild? Matild ügyet sem vetve Gizi meghányattatá-
sáról, ajkát félrehúzva, szemöldökét homloka közepére felrántva 
visszalapította az asztalra a tányért: csak Alföldi Porcelán. A gúny 
s a megvetés vegyes mimikájával azt üzente Veronnak, hogy cö-
cö, erre idehívni ennyi vacsoravendéget? Egy Alfödi Porcelánra? 
Hol tartana a világ, ha mindenki Alföldi Porcelánban várná a 
vendégeit?

 Gizi eközben kiskockás kosztümjének szövethasadékaiból szedegette kifelé a 
fácánt, majd fekete lakkbőr cipőjét lerúgta az asztal alatt és belsejéből kilöttyin-
tette a beléje szivárgó fácánlevest, ami a cipő és a lába között keletkező hajszál-
vékony résen át szivárgott le, s tartott egyenest a Mino-cipő talprészébe. 

Edömér, mint a ház ura, összekócolta amúgy is borzas szemöldökét és szem-
rehányó pillantást mért Matildra, aki ez idő közben az istenek nyugalmával 
kikanalazta a fácánlevest az Alföldiből, mert azért éhes volt a bele a galárd 
sznobjának! 

Amikor túlestek a vacsorázás kritikus pontján, Veron invitálta a vendégeket, 
hogy ugyan ülnének be a szalonba, ahol vetnék meg hátukat, lábukat póckol-
nák fel a lábtartó zsámolyra s ott fogyasztanák el a desszertet s a hozzá járó 
feketét. Na, csak ez kellett Matildnak! Belépett a szalonba, s tartott egyenest a 

kerevet felé, amikor hatalmas farát dülleszteni kezdte a leüléshez. 
Ülepe, amikor belehuppant a bőr garnitúrába, akkora szelet fújt 
maga körül, akár egy tájfun. Már nyakig belesüppedt a fínom 
bőrbe s tokáig ellepte a príma termék, amikor húsos ujjai közé fel-
csípett egy darabkát a bőrből, s úgy morzsolgatta, mint aki sózza 
a marhát. Ajkait szélesre elhúzta, erőltetett ámde elismerő vigyort 
parancsolt magára, mert kénytelen volt elismerni: ez bivaly! 

Matild, Matild! Sosem változol meg? Még azt sem veszed észre, 
hogy az utcán összeröhögnek az asszonyok a hátad mögött. És 
tudod-e, mi a gúnyneved? Made in – Matild! 

  – szelavi –

Juhász Julcsi blogja

Megnéztük!

VERES PETRA

Sandrát, az állandóan sírással küszködő, 
szorongó, nyugtalan családanyát győzködni 
kell arról, hogy ki merjen állni az érdekeiért 
és küzdjön a munkájáért. A fő konfliktus 
közte és munkahelye között húzódik, ahol 
a pénzszűke miatt választásra kényszerítik a 
dolgozókat. Ha a korábban megígért bónu-
szokra szavaznak, a betegszabadságon lévő 
Sandra nem tarthatja meg állását. A több-
ség a juttatásokat választja, de Sandra mel-
lett kiáll egy barátnője, ezért kap egy újabb 
esélyt. Ám a szavazáson annak a többség-
nek kell mellette állnia, amely egyszer már 
ellene szavazott. 

A hősnő hétvégén egyesével keresi fel 
munkatársait, hogy meggyőzze őket, hétfőn 
másként döntsenek. Az érvei között szere-
pel, hogy a családjának szüksége van a pénz-
re, el kell tartania két gyermeket, fizetnie kell 
a számlákat és ez csak a férje jövedelméből 
nem megoldható. Vele szemben a kollégák, 
bár ezer eurót veszítenének, ha lemondaná-
nak a bónuszról, a munkájukat és alapfize-
tésüket semmi sem fenyegetné. Azonban a 
legtöbbjüknek valóban szüksége van plusz 
pénzre, már ezzel az összeggel kalkuláltak, 

kiadásokba bocsátkoztak és a legtöbbjük 
életkörülményei tényleg igazolják a szük-
ségből hozott döntésüket. Van, aki hétvégén 
is dolgozik, plusz munkát vállal, hogy eltart-
sa családját. Sandrának nemcsak a pénzre, 
hanem egészségügyi állapotából kifolyólag 
arra is szüksége lenne, hogy újra kimozdul-
jon, emberekkel érintkezzen, megbecsüljék 
a munkáját és része legyen egy közösségnek. 
Csakhogy ahová visszatérne dolgozni, ott 
azokkal találná szembe magát, akik inkább 
a bónuszt választották helyette. Így egy vi-
szonylag ellenséges közegbe térhetne vissza. 
A hétvégi látogató a legkülönbözőbb reak-
ciókat váltja ki a munkatársakból, többen 
igen szélsőségesen nyilvánulnak meg Sand-
ra láttán. Az őszinte megbánás, részvét és 
szégyenérzet miatti sírástól, egészen a düh, 
agresszió és erőszak között mozognak a fel-
keresettek érzelmei. Sokan azzal védekez-
nek, hogy nem tehetnek a helyzetről, nem 
ők döntöttek a szavazásról és a voksuk nem 
is Sandra ellen szólt, hanem a fizetésükön fe-
lüli bónuszok mellett.  Volt, aki szükségből, 
kényszerből szavazott a hősnő ellen, és ezen 
nem is kíván változtatni, de olyanok is akad-
nak, akik egyértelműen elutasító választ 
adnak Sandra kérésére. Általában őszinte 

reakciók érkeznek a megkeresettek felől, de 
bujkáló, önmagát a gyermekével letagadtató 
gesztussal is találkozhat a főszereplő. Az egy-
egy jeleneten belül kevés vágással operáló, 
egysnittes jelenetekkel teli filmben az érzé-
sek és reakciók dominálnak. A gyengeségét 
leplezni kényszerülő Sandrának egyszerre 
kell bizonyítania, hogy el tudja végezni a 
munkáját, ahol igenis szükség van rá és kell 
megalázkodnia kollégái előtt, hogy mellette 
szavazzanak és visszatérhessen munkahe-
lyére. Az éppen felgyógyulóban lévő hősnő 
– házról-házra járva – koldusként éli meg a 
hétvégi, véget nem érő szívességkéréseket. 
Sandra két nap alatt koncentráltan tapasz-
talhatja meg, milyen a bizonytalanság, ha 
mások jó szándékán múlik a sorsa és hogy 
mennyire kiszolgáltatott a feletteseinek, akik 
a háttérben megbújva az egészért felelősek. 
Hétfőn szembe kell néznie azzal, hogy sike-
rült-e egy hétvége alatt változtatni a mun-
katársai hozzáállásán és a róla kialakított 
képen. Valamint arról is elgondolkodhat, 
vajon hasonló helyzetben ő miként döntene.

95 perces belga film (2014) • Rendező: 
Jean-Pierre Dardenne és Luc Dardenne • 
Főszerepben: Marion Cotillard, Catherine 
Salée, Fabrizio Rongione.

HARSÁnyI JuDIT

– Nem titok, Barczi-Bennett Edina is 
abban bízott, te vezeted majd utána az in-
tézményt. Miért vállaltad el? Mi motivált?

– Szeretem a kihívásokat, és az Egri Far-
kas Ferenc Zeneiskola vezetését igazán szép 
kihívásnak tartom. Ezen kívül természe-
tesen nagyon fontos volt számomra, hogy 
Edina támogatott ebben. Még csak pár 
hónapja vagyok az intézmény vezetője, de 
rengeteg pozitív élménnyel gazdagodtam ez 
alatt az idő alatt. Fel akarom térképezni a le-
hetőségeket, megvizsgálni azt, miben lehet 
még inkább erősíteni az iskolát. Az egyik 
ilyen dolog az, hogy szeretném kivinni a 
gyerekeket, a zenéjüket az emberek közé, 
és elérni azt, hogy a városban még nagyobb 
nyilvánosságot kapjon, milyen munka zajlik 
az intézmény falain belül. A zenei világnap 
alkalmából volt már ilyen kezdeményezé-
sünk. Kimentünk az utcára, a könyvtárba, a 
plázába, és ez az ötlet mindenkinek tetszett. 
Rengeteg pozitív visszajelzést kaptunk. A 
másik ilyen dolog a kamarazenélés előtér-

be helyezése, mert szerintem a muzsikus 
lét igazi lényege az, hogy együtt játsszunk, 
együtt gondolkodjunk, együtt éljük meg az 
élményeket. 

– Szeretnéd, ha az intézmény intenzí-
vebben részt venne Eger kulturális életé-
ben?

– Igen, azt gondolom, hogy minden 
fellépési lehetőséget meg kell ragadnunk. 
Fontos, hogy aktív részesei legyünk a város 
kulturális rendezvényeinek. 

– Mi a zeneiskola elsődleges szándéka? 
A tehetséggondozás, vagy a zene szerete-
tének átadása?

– Elsődleges célja a tehetséggondozás. 
Magyarországon a zenei nevelés ma még 
szerencsére mindig magas szinten folyik. 
Nagyon komoly képzés zajlik már alapfo-
kon is. Valójában azonban a zene szereteté-

nek átadása is fontos cél, az, hogy ha nem 
is kiugróan tehetséges a diák, szeresse és 
ismerje meg a klasszikus zenét, szeressen 
hozzánk járni. Szerencsére nagyon nagy 
igény van az iskolára, évről-évre túljelent-
kezés van. 

– Biztosan láttad már a közmédiában 
indult komolyzenei tehetségkutató mű-
sort…

– Nagyon örülök ennek a műsornak. 
Végre nemcsak a kommersz kap teret a 
tehetségkutatókban, hanem az igényes kul-
túra is. Szerintem ez az ország zenei nagy-
hatalom. Remélem a műsor hatására sokan 
kedvet kapnak majd a zenetanuláshoz.

– Mióta vagy a szimfonikus zenekar 
tagja?

– Tizennégy éve. 
– És alelnöke?
– Idén április óta.
– Mi egy alelnök feladata?
– Elég komplex. Mielőtt eldöntöttem, 

hogy elvállalom ezt a társadalmi megbíza-
tást, sokat beszélgettünk Szabó Sipos Má-
téval, a zenekar karmesterével arról, mit 

is szeretnénk elérni a zenekarral, milyen 
téren kellene fejlődnünk. Mindketten úgy 
gondoltuk, hogy a zenekarnak több publi-
citást kell kapnia, nagyobb nyilvánosságot 
érdemel az, hogy Egerben működik egy 
ilyen kiváló együttes. Főleg a marketinggel 
kapcsolatos feladatokat végzem, de termé-
szetesen az együttes mindennapi felada-
taiban is tevékeny részt vállalok. Az évad 
terveit illetően többnyire Máté elképzelé-
seiből indulunk ki, de több saját ötletem 
is támogatásra talált, így pl. egy filmzenei 
koncert illetve egy Szimfonik Live koncert 
is a zenekar évadbeli tervei között szerepel. 
Szeretnénk a Filharmóniával és a Kepes 
Intézettel továbbra is együttműködni, terv 
tehát van bőven.

– A novembert kamaraopera-feszti-
vállal indítjátok. Szabó Sipos Máté úgy 

fogalmazott: ez Európa-szerte is egyedül-
álló program lesz. Ha jól tudom, ennek a 
szervezésében is fontos szereped van…

– Igen, egyik főszervezője vagyok a fesz-
tiválnak. Ez egy nagy álmunk, melyet két 
éve indítottuk el, de sajnos a tavalyi évben 
a gazdasági lehetőségek miatt kimaradt. 
Most több lábon áll a rendezvény, melyhez 
komoly támogatást kaptunk Eger város ön-
kormányzatától, és az Eszterházy Károly 
Főiskolától is. A rendezvény mindegyik 
előadása valami módon az „idő”-ről me-
sél. A megmentett, átmentett, egymásnak 
elmentett időről, a valóságostól a szürreális 
időkig, a nagy időktől a nagyszerű pillana-
tokig. A fesztiválra szegedi, budapesti és 
debreceni előadásokat is meghívtunk. Na-
gyon színes lesz a program, a gyerekektől a 
felnőttekig mindenki talál magának megfe-
lelőt. 

– Nagy változást hozott neked ez az év. 
Hogy tolerálja ezt a család?

– Annyi mindent csinálok, hogy ez 
elképzelhetetlen lenne egy biztos csalá-
di háttér nélkül. Ráadásul a színházban is 
dolgozok, ez a hétvégéket és az estéket je-
lentősen leköti, de egyik szervezője vagyok 
a Kepesben megrendezett Kultúrszalonnak 
is. Mielőtt a zeneiskola vezetői feladatát 
elvállaltam, feleségemmel komolyan be-
szélgettünk arról, mire vállalkozunk. Ő is 
szakmabeli, tudja, mivel jár ez a munka. 
Vidéken lakunk, ezért a napi ingázás most 
még egy picit furcsa. Tény, hogy kevesebbet 
találkozunk, de egyelőre megértő a család. 
Két fiam van, a tizenkét éves Buda, és a ti-
zenöt éves Gellért. Ő már Egerben tanul, 
hamarabb elkezdte az ingázást…

– Lendületesnek, magabiztosnak 
tűnsz…

– Nagyon élvezem a mindennapok 
nyüzsgését. Rengeteg érdekes emberrel ta-
lálkozom nap mint nap. Eger egy fantaszti-
kus hely, amely a megújuló köztereivel, épü-
leteivel egy igazi európai város. Számomra 
nagyon inspiráló ez a fajta légkör.

„…szeretném kivinni a gyerekeket, a zenéjüket 
az emberek közé…”

fotó: vozáry róbert



A zselés jobb?

Tények és tévhitek az akkumulátorról
Meleg ruhákkal készülünk a télre, de gyakran megfeledkezünk arról, hogy erre az évszakra az autónkat is fel kell készíteni. Meny-
nyire tekinthető főszezonnak a tél az akkumulátorforgalmazók számára?  – kérdezem Pásztor Zsoltot, a Starter Kft. ügyvezetőjét.

– Számunkra a tél a szezon, de valójában 
az akkumulátorok ezt megelőzően mennek 
tönkre. A nyári melegben felgyorsul az el-
használódás, a tél pedig kimutatja az elhasz-
nálódást. Ennek köszönhető, hogy ebben az 
évszakban megnövekszik a forgalmunk.

– Önöknél szinte mindenféle gépjár-
műhöz kapható akkumulátor. Gyakran 
emlegetik manapság a zselés akkumulá-
torokat. Mit kell ezekről tudni? 

– Forgalmazunk akkumulátorokat sze-
mély-és tehergépjárművekhez, mezőgaz-
dasági gépekhez, motorkerékpárokhoz, 
hajókhoz is és mindenféle ipari felhasz-
nálás céljára. A zselés akkumulátorokkal 
kapcsolatban többféle tévhit is elterjedt. 
Jelenleg alig van olyan általánosan használt 
jármű, amelyet zselés akkumulátorral üze-
meltetnének. Ha a kereskedő polcról ajánl 
ilyet, valószínűleg nem mond igazat. De ha 
mégis, akkor tudnunk kell, hogy az adott 
jármű töltőrendszerének is alkalmasnak 
kell lennie a zselés akkumulátor töltéshez. 
Nem igaz az, hogy minden zárt és abszo-
lút kezelésmentes akkumulátor, zselés ak-
kumulátor. Ilyenek ugyanis többségében 
nem zselés kivitelben készülnek. Gyakran 
nevezik az AGM akkumulátorokat is zselés 
akkumulátornak, ezekben egy elektrolittal 
átitatott, gyapotszerű anyag található nem 
gél. Ilyeneket alkalmaznak a start-stop 
rendszerű, úgynevezett mikrohibrid au-
tókban.

– Milyen hasznos tanácsokkal látná el 
az autósokat téli felkészülés során? 

– Az akkumulátort át kell vizsgálni és 
vizsgálni kell jármű töltését! Nálunk, a 
Starternél ezért nem kell fizetni. Fontos 
a pólusok és az akkumulátor saruk érint-
kezése. A rossz érintkezés csökkenti az 
indítóképességet és a töltést, ami hosszabb 
távon tönkre teheti az akkumulátort. Nyit-
ható akkumulátorok esetében ellenőriz-
zük az elektrolit szintet, szükség esetén 
ioncserélt vízzel töltsük utána. Ha valaki 
mégis szeretné szakemberekre bízni az ak-
kumulátor ellenőrzését, bátran fordulhat a 
Starterhez! A cég több mint két évtizedes 
tapasztalattal és felkészült kollégákkal, in-
gyenes vizsgálattal és tanácsadással várja 
a gépjármű tulajdonosokat üzletében, a 
Starter Akkudiszkontban, Egerben, a Me-
der u. 20. szám alatt! További információ 
a 36/425-504 vagy 30/983-87-27-es tele-
fonszámokon vagy a www.starterakku.hu 
internetcímen található. (X)

Kistályai úti Gumibörze
eger, Kistályai út 259. - tel.: 36/516-190

HadnaGy úti Gumibörze
eger, Hadnagy u. 4. - tel.: 36/429-879

www.gumiborze.com
e-mail: gumiborze@gumiborze.com

Készüljön fel a biztonságos téli vezetésre  
a GUMIBÖRZÉVEL

7 ˚C alatt
váltson
téli gumira!

INGYENES  

TÉLI ÁTVIZSGÁLÁS*

TÉLI GUMIaBRoNcSok 

-20-40% 

    
 engedménnyel!

•	Gumiszerviz:
 személy-, teher-, mg.-
 gumiabroncsok,
 felnik értékesítése, 
 szerelése, javítása

•	Gyorsszerviz:
 futómű-beállítás,
 olajcsere,
 klímafeltöltés,
 tisztítás

•	Autómosó:
 
 kézimosó,
 kozmetika
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Országos Mikrohitel Program a 
Heves Megyei Vállalkozás- és 

Területfejlesztési Alapítvánnyal

Országos Mikrohitel Program  3,9% 

Kedvezményes kamatozású mikrohitel kezdő és működő mikro vál lal-
ko zásoknak: legfeljebb 10 millió Ft beruházásra illetve forgóeszközre • fu-
tamidő: 10 illetve 3 év • türelmi idő: maximum 6 hónap • ingatlanfedezet 
szükséges • FIX ÉVI 3,9% ügyleti kamat.

Heves Megyei Vállalkozás- és Területfejlesztési Alapítvány 
Iroda: 3300 Eger, Bethlen Gábor u. 9. • Tel.: (06 36) 410-724

Honlap: www.hmvta.hu

Rugalmas munkahelyek kialakítása a 
HMVTA-nál
A Heves Megyei Vállalkozás- és Területfejlesztési Alapítvány támogatói döntésben részesült a TÁMOP-2.4.5-12/7 „A 
munka és magánélet összehangolását segítő munkahelyi kezdeményezések” című pályázati konstrukcióra benyújtott  
pályázata során. A rugalmas munkahelyek kialakítását eredményező projekt 100%-os támogatási intenzitás mellett 
2 768 000 Ft támogatásból valósul meg.

A projekt eredményeként  az Alapítvány hét munkatársa egy spe-
ciális csapatépítő tréningen vesz részt, amely egyben egy készség- 
és személyiségfejlesztő tréning is. 

A csapatmunkára épülő együttműködés célja ezzel, hogy  a 
mikro-, kis- és középvállalkozóknak nyújtott szolgáltatások még 
gyorsabban, szakszerűbben és korszerűbben történjenek.

A projektnek köszönhetően folyamatossá válik a munkavégzés, 

javul a minőség, a csapatszellem erősö-
dik, és rugalmasabbá válik a szolgál-
tatások végrehajtása.

A projekt az Európai Unió 
támogatásával, az Európai 
Szociális Alap társfinan- szíro-
zásával valósul meg.

Heves Megyei Vállalkozás és Területfejlesztési Alapítvány
Székhely: 3300 Eger, Bartakovics út 36. 1/1.
Iroda: 3300 Eger, Vörösmarty u. 25. 
Tel.: (+36 36) 410-724 • Fax: (+36 36) 413-265
E-mail: info@hmvk.hu • Honlap: www.hmvta.hu

Európai Szociális
Alap

Mi hiányzik ebből a konyhából?
A főzést és az előkészítést segítő konyhafelszerelési eszközök!

Hozza magával ezt a hirdetést!
Válasszon egy  terméket és vásárolja meg 20% engedménnyel!

     Extra ajándékként  mi megduplázzuk kedvezményét!
A megtakarított összeget vásárlási utalvány formájában is megkapja!

Az akció érvényes 2014. november 7-től 21-ig!

Mixer Háztartási Gépek 
és Konyhafelszerelés

3300 Eger, Dr. Sándor Imre u. 6.
(Belvárosi Udvar)
Tel.: (06 36) 516-088

Nyitva: H–P 9.00–18.00, Szo 9.00–13.00

Az akciós ajánlat  kizárólag nem elektromos konyhafelszerelési termékekre vonatkozik.
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„Fontos a korai diagnózis”
Beszélgetés Muraközy Andrea és Pauliczky Bea gyógypedagógusokkal

A Mlinkó István Módszertani Intézmény 1901-ben indult, jelenleg Heves és Borsod megye hallássérült gyermekeit 
látja el. Három évvel ezelőtt megírták a „Program a sajátos nevelési igényű gyermekek társadalmi integrációjáért a 
korai gondozástól a munkába állásig” című, TÁMOP-3.1.6 azonosító számú uniós pályázatot, amelynek megvaló-
sítása 2014 január jától indult el.H
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VERES PETRA

– Mennyiben változott az évek során az 
intézmény és annak célkitűzései?

Pauliczky Bea: – Két dolog változott. 
Az egyik a technika, így a hallókészülék-
ellátás. Az új készülékek más lehetőséget 
adnak és erre reagálva változott a peda-
gógia is. Korábban vizuális megsegítésre 
épülő beszédkialakítás történt, most hal-
láson keresztüli beszédtanítás. A két te-
rület fokozatosan változott. Felmerült az 
igény, hogy bizonyos gyerekek a lakóhe-

lyük általános iskolájába járjanak, hiszen 
ott is megállnák a helyüket.

– Hogyan történik az integráció és 
mikortól jellemző?

Muraközy Andrea: – Az iskolában 
harminc éve kezdődött el, de ekkor még 
nem volt tömeges. Sikeresen integrálni 
csak megfelelő nyelvi szinten lehet egy 
gyereket. Az integráció lényege, hogy a 
gyermek valós részévé tudjon válni a kö-
zösségnek, ami beszéd nélkül nem képzel-
hető el. A gyerekek kétharmadát tudjuk 

integrálni, ami a kezdeti egy-egy főhöz 
képest óriási változás. A pályázat ehhez 
a gyakorlathoz kapcsolódik. A lényege, 
hogy nemcsak a hallássérült gyereket se-
gítse, hanem a befogadó intézményt is. 
Fontos, hogy a nevelőtestület minden sa-
játos nevelési igényre és helyzetre hatéko-
nyan tudjon reagálni.

– Hogyan segít ebben a pályázat?
M. A.: – A pályázat elérhetővé teszi a 

képzéseket, így a gyermek befogadására 
maga az iskola is fölkészülhet, nem csak 
egy-egy pedagógus. A képzéseken kívül 

eszközbeszerzés is történik, például a lá-
tássérült gyerekek speciális megsegítésére. 
Az eszközöket kölcsönözhetővé tesszük az 
integráltan fejlesztett látássérült gyerme-
kek számára. Ebből van hiány, hiszen őket 
csak 2008-tól látja el az intézmény. Emel-
lett a kapcsolatépítés is a pályázat célja. 
Egy olyan hálózat kialakításán dolgozunk, 
ahol egymás segítségére tudunk lenni. A 
partnerintézmények életét is szeretnénk 
könnyíteni, annak érdekében, hogy nem-
csak a látás- és hallássérült, hanem vala-

mennyi sajátos nevelési igényű gyermek 
számára befogadóbb közeget tudjanak 
biztosítani az általános, és optimális eset-
ben a középiskolában.

– A pályázat címe: Program a sajátos 
nevelési igényű gyermekek társadal-
mi integrációjáért a korai gondozástól 
a munkába állásig. Az intézményben 
alapfokú oktatásban részesülnek a ta-
nulók, a későbbiekben hogyan segítik 
őket?

M. A.: – A gyerekeknek nyolcadik 
osztályig biztosítjuk a speciális óvodai és 
iskolai nevelést-oktatást, illetve az integ-
rált gyermekek megsegítését. A középfo-
kú oktatás, a szakképzés már nem a mi 
intézményi kereteink között zajlik. Intéz-
ményünk nincs közvetlen kapcsolatban 
a munkaerőpiac szereplőivel, ezért a pá-
lyázat írása során konzorciumi megálla-
podást kötöttünk a miskolci Martin János 
Szakképző Iskolával, amely amellett, hogy 
sok szakmát oktat, kiépített kapcsolatok-
kal rendelkezik a munkáltatókkal.

– A gyerekek fejlesztése során mire fi-
gyelnek leginkább, hol kezdik a képzést?

P. B.: – Egészen kicsi kortól minden 
ellátási területen a hallásra alapozunk. A 
készülékkel korrigált hallást megpróbál-
juk maximálisan kihasználni. A gyerekek 
megtanulják a fülüket használni, hogy 
odafigyeljenek a hangokra, ezeknek a je-
lentését felfogják és különbséget tegyenek 
közöttük. Ez egy hosszú tanulási folya-
mat. Például egy négyéves, Múcsonyban 
élő kislánynál két éve diagnosztizálták 
a súlyos halláscsökkenést és a készülék 
nem biztosított neki megfelelő korrekci-
ót, ezért cochleáris implantációs műtéten 
esett át. Ez azt jelenti, hogy a belső fülbe 
– a csigába – implantátumot helyeztek. A 
hang beviteléért az implantáció külső egy-
sége felel. Ez a módszer a hallókészüléktől 
eltérő módon biztosít hallási korrekciót 
azoknak a gyerekeknek is, akiknek erre 
készülékkel nincs lehetőségük. Miután 
megtörtént a műtét, a kislány megkapta a 
készüléket, és elkezdett hallani. Egy héttel 
a műtét után tapasztalták a szülők, hogy 
ha erősen kopogtak, akkor megfordult. 
Az erősebb hangokra felfigyelt, majd a ne-

„…ha elvesztegetjük az első éveket a hallás, meg a 
beszéd szempontjából, azt sajnos soha többé nem 
lehet visszaadni…”

vére is. Fél év elteltével már látszott, hogy 
hall, de még nem tanult meg mindenre 
odafigyelni. A beszédén még nem érző-
dik a fejlődés, de a személyiségén igen. 
Egy évvel korábban csak olyan játékokat 
választott az óvodában, amihez a környe-
zete nem volt szükséges. Most olyan, mint 
akinek kinyílik a világ. Sokkal nyitottab-
bá, kommunikatívabbá vált, elindult a 
hallásfejlődése.

– Volt olyan gyermek, akinél különö-
sen lassan indult be a fejlődés?

– Egy korai gondozott tanítványnak 
nem indult meg a nyelvi fejlődése. Ami-
kor megkapta a készülékét, fél évig úgy 
tűnt, elindult, aztán ez a folyamat leállt és 
egyáltalán nem haladt a beszéd területén. 
Nemcsak hallássérülése volt, hanem be-
szédnyelv-tanulási problémákkal is küsz-
ködött. Négyéves volt, mikor az intézet 
óvodájába került. Az a gyerek, aki nem ért 
semmit a környezetéből, az minden nap 
frusztrációt él át. Az mindenkinek fontos, 
hogy teljesíteni tudjon, hogy részese tud-
jon lenni a környezetnek. Mikor az inté-
zet óvodájába került, látszott rajta, hogy 
végre ügyes tud lenni és tud teljesíteni. 
Látványos volt a változás, anélkül, hogy 
megszólalt volna.

M. A.: – Ennél a gyermeknél a nyelvi 
fejlődés ötödik osztályban gyorsult fel. 
Nem szokványos fejlődési menet, hogy 
valaki speciális óvoda és speciális iskola 
után, ennyire megkésett nyelvi fejlődés 
után, gimnáziumban tanul tovább. Ez 
szinte csodaszámba megy. A sikeres integ-
rációnak az a titka, hogy ez minél hama-
rabb megtörténjen. Lehetőleg óvodában 
vagy az előkészítő első, esetleg második 
évében, de legkésőbb az első osztály vé-
gén.

– Milyen reakciókat vált ki a gyere-
kekből az első találkozás a hallókészü-
lékkel?

M. A.: – Amikor megkapja a hallóké-
szüléket és amikor már tényleg hall vele, 
megváltozik a tekintete. Az egész gyerek 
kinyílik, igaz, hogy eleinte még nem tud 
mindent értelmezni, de a változás az egész 
személyiségen látszik. 

P. B.: – Emlékszem egy négy év körüli 
kislányra, akire rátettük a készüléket, és 
onnantól fogva elkezdett sikongatni. Ha 
jöttünk le a lépcsőn, figyelte a lépéseit és 
nagyokat kacagott. A súlyosan hallássé-
rült gyereknél, amikor megkapja a készü-
léket, előfordul, hogy a világon semmit 
nem látunk, sőt akár egy hónap múlva 
sem látszik semmi eredmény. Nagyon kell 
tartani a szülőben a lelket, hogy várjanak 
még egy kicsit, mert a hang felfogásához 
több időre is szükség lehet.

– Mennyiben befolyásolja a fejlesz-
tést a gyermek kora? Mi számít korai 
felismerésnek?

P. B.: – Korainak a bőven egyéves kor 
előtti felismerés számít. Akkor az ideg-
rendszer még rugalmas, jobban meg tud-
ják tanulni a fülükre való figyelést. Sajnos 
azt tapasztaljuk, hogy sok gyerek két és fél, 
három éves korban kerül elő, nem ritkán 
5-6 évesen. Ilyen esetben, ha a gyermek 
még nem beszél, nem hall, ott nincs helye 
integrációnak. Nem érti, hogy mi zajlik 
körülötte és ez a helyzet csak frusztrálni 
tudja. Jelenleg is tudunk olyan hallássérült 
gyermekről, aki hat évesen halló óvodá-
ba jár és még nem kezdődött meg a fej-
lesztése. Külföldön, ahol a szűrőrendszer 
jól működik, azt mondják korainak, ha 
féléves korra már rendelkezik a gyermek 
készülékkel.

M. A.: – A pályázattal lehetőség adó-
dik szorosabbá tenni a kapcsolatot a vé-
dőnőkkel, hiszen a védőnő követi a gyer-
mek fejlődését a születése pillanatától és 
kapcsolata van a családdal. A védőnőnek 
eszköze és képzettsége is van arra, hogy a 
hallássérülés szempontjából rizikós gye-
rekeket ki tudja szűrni és segítséget ad-
jon a szülőnek, hogy hová fordulhatnak. 
Az ellátórendszerben egy szülő kívülről 
nehezen igazodik el és nehezen jut meg-
felelő segítséghez. Ezt szeretnénk segíteni 
a védőnői oldalról is, ezeket az utakat kí-
vánjuk lerövidíteni. Azért nagyon fontos a 
korai diagnózis, mert ha elvesztegetjük az 
első éveket a hallás, meg a beszéd szem-
pontjából, azt sajnos soha többé nem lehet 
visszaadni.

– A hallássérült gyermekeknél, il-
letve családjuknál mindig felmerül az 
igény az integrációra?

P. B.: – Egyáltalán nem. Sok min-
den befolyásolja, hogy milyen szintre 
tud nyelvileg eljutni egy gyerek vagy fel-

merül-e az integráció lehetősége. Ebben 
nem a hallássérülés súlyossága a döntő. 
Sokkal meghatározóbb, hogy mikor de-
rült ki a hallássérülés és milyen ellátást 
kapott. Fontos, hogy a számára legmegfe-
lelőbb készüléket és fejlesztést kapja. Volt 
egy fiú, aki halló óvodába járt, de késett 
a beszédtanulása. Nem kommunikatív, 
inkább passzív, sőt, kifejezetten zárkózott 
volt. Nehéz volt motiválttá tenni. Hatéve-
sen kapott hallókészüléket, akkor került 
Egerbe. Maga a közeg tudott a gyermeken 
változtatni olyan módon, hogy nyitottabb 
lett. Vagy volt például egy implantos eset, 
ahol a kisgyerek két és félévesen úgy ér-
kezett az intézménybe, hogy már volt hal-
lókészüléke, de a fejlődése nem mozdult 
semerre. Nem volt nyitott a világra, non-
verbálisan sem kommunikált. Nagyon 
nehéz volt a fejlesztés első féléve min-
denki számára. A szülők szerették volna 
a cochleáris implantációt. Nekem megy-
győződésem volt, hogy a gyermeknek van 
egy másfajta, társuló fogyatékossága, ami 
részben igazolódott utána. A műtét után 
fél évvel vettük észre, hogy valamit talán 
hall, utána, mintha értené, hogy hozd ide, 
vidd oda… Majd másfél évvel később el-
kezdte használni az első szavakat, amiket 
nem tisztán mondott.  Két évvel a műtét 
után robbanásszerűen kezdett el fejlődni. 
Mikor visszajöttek a nyári szünetről, azt 
hallottam a folyosóról, hogy „dédi kocsi-
ba, fáj a lába”. Egyszerűen hihetetlen volt! 
Ő ötévesen kezdett el beszélni. Hétéves 
korára már majdnem az életkorának meg-
felelő volt a szókincse. Az a nagyon bizarr, 
furcsa, nem kommunikáló kisfiú egy na-
gyon csacsogó gyerek lett. Azt hiszem, a 
beszéd az egyik fegyvere. Amiben nem 
annyira ügyes, azt verbálisan próbálja 
kompenzálni. Tényleg kinyílt előtte a vi-
lág. Azt próbáljuk elérni, hogy minél több 
gyerek jusson el ide. 

fotók: vozáry róbert
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Mi az a humán teljesítménytechnológia?
Az Eszterházy Károly Főiskolán még 2012. november 1-jével indult el a TÁMOP-4.2.2.C-11/1/KONV -2012-0008 azonosító számú, 
IKT a tudás és tanulás világában – humán teljesítménytechnológiai (Human Performance Technology – HPT) kutatások és képzés-
fejlesztés című projekt. A pályázat megvalósításának végéhez közeledve szeretnénk beszámolni az eredményekről általában.

Európai Szociális
Alap

A projekt interdiszciplináris szemléletű, hi-
szen a legkülönfélébb tudományterületeket 
integrálja az infokommunikációs techno-
lógiák (IKT) gyűjtőfogalma alá. Az alábbi 
ábra jól érzékelteti a téma komplexitását és 
a különböző területek összefonódását:

Felfogásunk szerint az öt nagy kutatási 
terület koherenciáját az adja, hogy kultu-
rális örökségünk jellemzően közgyűjte-
ményekben őrződik, az intézményesített 
tudásátadás letéteményese az iskola (amely 
egy tanulási környezetet definiál), valamint 
a tanár és a tanuló (teljes tudásával és sze-
mélyiségével), s mindebben az IKT, külö-
nösen az internet játssza a főszerepet, amely 
új helyzetet, újfajta kapcsolatokat generál.

A nevezett területek mind a társadalom 
humán szegmensének részei, melyek az 
IKT-megoldások segítségével elérhetőbbé, 
értelmezhetőbbé, befogadhatóbbá tehetők 
az új generációk számára. Ilyen értelemben 
beszélhetünk humán teljesítménytámo-
gatásról. Általánosságban elmondhatjuk, 
hogy a humán teljesítménytechnológia 
bevált eljárás az optimális humán (tanulási 
vagy munka-) teljesítmény eléréséhez. A 
hiányosságok feltárására, az egyén és a kö-
zösség számára egyaránt értékes, eredmé-
nyes, a hagyományos és az IKT-megoldá-
sokra egyaránt koncentrál, alkalmas lehet 
szervezetfejlesztésre, oktatástechnológiai 
innovációk kipróbálására és kutatások 
végzésére is. Projektünkben arra vállalkoz-
tunk, hogy a gazdaságban is hasznosnak 
bizonyult HPT-modellt saját munkaterü-
letünkön, azaz a tanárképzés viszonylatá-
ban – vagy más szavakkal: a tudásátadás 
és a tanulás világában – is megvizsgáljuk és 

fejlesszük, majd tapasztalatainkat megfon-
tolandó modellként ajánljuk másoknak.

A főiskola Tanárképzési és Tudástech-
nológiai Kara, valamint a Médiainforma-
tika Intézet által tutorált projekt kiinduló 
ötletének egyik atyja, Nádasi András pro-
fesszor így jellemzi a humán teljesítmény-
technológia szükségességét: „A digitális 
tanulási környezetek kialakítása, működ-
tetése és továbbfejlesztése a korábbitól elté-
rő tanári szakértelmet, új kompetenciákat 
igényel. A mérhető tanulói teljesítmény ki-
alakítására és az iskola elszámoltathatósá-
gára való törekvés előtérbe helyezi a tanári 
teljesítményt. A 21. század elején a tanári 
teljesítmény mögött olyan kompetenciák-
nak, ismereteknek, készségeknek kell állni, 
amelyeket az eddigi képzés egyszerű kiegé-
szítésével nem lehet kialakítani. Ezért a ta-
nári műveltség tartalmának, a tanárképzés 
és -továbbképzés konceptuális rendszeré-
nek is át kell alakulnia. Ezentúl előtérbe kell 
kerülnie a tanári tevékenység folyamatos és 
hatékony segítésének. Az alapprobléma, 
amelyre a projekt keretében zajló kutatások 
koncentrálnak: hogyan lehetne eredmé-
nyesebbé tenni a tanárok teljesítményét a 
mai rendkívül komplex és folyamatosan 
változó iskolai és társadalmi környezetben? 
A rendelkezésünkre álló infokommuniká-
ciós technológiák lehetővé teszik a tanári 
munka hatékony segítését. A tanárképzés 
mellett azonban képet kell kapnunk az 
információátörökítő szakmákban tevé-
kenykedők körében is az IKT-n túlmutató 
újmédia-rendszerek használatának okta-
tás-módszertani ismérveiről. Az e-tanulás 
nemcsak módszertani, hanem szemlélet-
beli kérdés is. A hagyományos szemléltető 
eszközökön szocializálódott tanárok még 
nincsenek birtokában az új típusú e-/m-
learning formák sajátosságainak. Az Y ge-
nerációhoz tartozó tanárok egy része már 
aktív részese a digitális kornak, vagy azért, 
mert beleszületett és koránál fogva tisztá-
ban van a tanulók igényeivel, vagy azért, 
mert részt vett e-learning alapú oktatás-
ban, képzésben. Feltételezésünk szerint az 
információátörökítő szakmákban (tanár, 
informatikus könyvtáros, mozgókép és 

médiakultúra, kulturális örökség szakos 
hallgatók körében) időszerű feltárni, hogy 
az információs társadalom ’gyakorlásához’ 
milyen elengedhetetlen ’gyártó-fogyasztói’ 
kompetenciák szükségesek. Az újmédia 
nemcsak platform vagy eszköz, hanem fi-
lozófia. A digitális tanulási környezet meg-
határozója a közgyűjteményi intézményi 
rendszer, különösen annak könyvtári ele-
me, amelyik világszerte úttörője volt az in-
formatikai alkalmazások elterjesztésének. 
Tudnunk kell, hogy az egyes intézményi 
ágazatokban (levéltár, múzeum, könyvtár) 
és az oktatásban milyen hatásokat indukált 
az alkalmazottak informatikai készségének 
a változása, az információközpontú társa-
dalomban a digitálisan létező források és 
keresőeszközök lehetőségei milyen hatás-
sal vannak a gyűjtemények létrehozóira és 
működtetőire, a kutatómunka változásaira, 
a szerzői jogi kérdésekre és az oktatásban 
történő felhasználáson keresztül kulturális 
örökségünk széles körű megismertetésére 
és megőrzésére.”

Komoly figyelmet kell szentelnünk még 
a személyiség-lélektani, szociálpedagógiai 
és a pszichiátriai humán tényezőknek is, 
hiszen feltételezésünk szerint az IKT ál-
tal jelentősen determinált tudásszerkezet 
egyéni műveletrendszer, kognitív straté-
gia. Vizsgáljuk tehát az embert, a tanulót 
magát, mint a digitális anyagok és az IKT 
használóját. Mind használati szokásait, 
mind ezek személyi (mentális, érzelmi) 
meghatározóit és következményeit. Mivel a 
következmények egy része társas, és min-
den tudásterjedés és -átadás társas közeg-
ben történik, kutatásunk során azt is értel-
mezzük, hogyan alakítja a mai IKT ezeket 
a társas közegeket, s az IKT teremtette kap-
csolatok milyen viszonyban vannak a valós 
kapcsolatokkal.

Dr. Verók Attila, projektmenedzser

Feladat és kitüntetés
A Nemzetközi Teológiai Bizottság tagja lett Dr. Dolhai Lajos, teológus professzor, az Egri Hittudományi Főiskola rektora, 
s nemrég megkapta a Pázmány Péter Katolikus Egyetem által adományozható legmagasabb kitüntetést, a Pázmány-
plakettet.  Munkáról, feladatról, talentumokról beszélgettünk.

BÉRCzESSy AnDRÁS

– Mi a testület küldetése?
– A harminc tagú Nemzetközi Teo-
lógiai Bizottság a Vatikáni Hittanári 
Kongregáció tanácsadó testülete. Az a 
feladata, hogy a legfontosabb hittani 
kérdések vizsgálatával segítse a pápa, 
illetve a Szentszék tevékenységét. A tes-
tület összetétele változik időnként. Most 
csökkent az európai, növekedett a dél-
amerikai tagok száma, és Szentatya el-
várásának megfelelően a korábbi két női 
tag mellé további három teológa is beke-
rült a Nemzetközi Teológiai Bizottságba. 

– Milyen területeken számítanak 
majd a munkájára?

– Fő kutatási területem a dogmatika és 
a szentségtan, a liturgikus teológia. A bi-
zottság rendszeresen kap feladatokat egy 
aktuális teológiai kérdés kapcsán, vagy a 
bizottsági tagok valamelyike javasol egy 
témát. Ezt a teológusok egyénileg, ottho-
ni munkával dolgozzák fel, majd közösen 
vitatják meg az adott kérdést. Azt gondo-
lom, nemcsak egy szép kitüntetésről van 
szó, hanem mindez komoly munkát is 
jelent az ötéves megbízatás idejére.

– Kimagasló oktatói, kutatói és pub-
likációs tevékenységéért a Pázmány 
Péter Katolikus Egyetem által adomá-
nyozható legmagasabb kitüntetést, a 
Pázmány-plakettet is megkapta a kö-
zelmúltban. Hogyan érzi, mivel érde-
melte ki ezt?

– A mondás úgy tartja: „az ember éle-
tében van ideje a vetésnek, és van ideje 
az aratásnak”. Úgy látszik, hogy az én 
életemben is eljött az az időszak, amikor 
mások is észreveszik és értékelik a telje-
sítményemet, az elvégzett munkát. Azt a 
munkát, amit mint teológiai tanár, több 
mint harminc éve végzek az Egri Hittu-
dományi Főiskolán és a Pázmány Péter 
Katolikus Egyetem Teológiai Karán. A 
rendszerváltás óta a levelező tagozat ok-
tatója vagyok, valamint a Doktori Iskola 
munkájában is részt veszek. S gondolom, 
a tudományos kutatásaim, publikációim 
elismerése is ez a plakett.

– Egy ilyen elismerés, amellett, hogy 
egyfajta mérföldkő, kötelezi is a kitün-
tetett személyt…

– Ezzel kapcsolatos érzésemet egy 
francia mondáshoz csatolnám: „nobles-
se oblige”, ami magyarul azt jelenti, hogy 

a nemesi rang, illetve a méltóság kötelez. 
Talán mondanom sem kell, hogy a közel-
múltbeli kinevezésem és a kitüntetésem 
arra kötelez, hogy legalább az eddigi szín-
vonalon, vagy még nagyobb odaadással 
végezzem munkámat Isten dicsőségére és 
az Egyház javára. A talentumokról szóló 
bibliai példázat is arra figyelmeztet engem 
is, és mindnyájunkat, hogy kamatoztas-
suk Istentől kapott talentumainkat.
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fotók: balogh ferenc

Dolhai Lajos 1952. március- 11-
én született a Szabolcs megyei 
Ajakon. A Kecskeméti Piarista Gim-
náziumban érettségizett. Egerben 
és Budapesten végezte teológiai 
tanulmányait.1977-ben szentelték 
pappá, 1978-ban teológiai dok-
torátust szerzett a Budapesti Hit-
tudományi Akadémián. Egy évig 
volt káplán Jászapátiban. 1979-től 
1981-ig a római Pápai Magyar Inté-
zet ösztöndíjasaként szentségtani-
liturgikus teológiai tanulmányokat 
folytatott a Szent Anzelm Egyete-
men, ahol szaklicenciátust szerzett. 
1981-től az Egri Hittudományi Főis-
kola tanára, 2008-tól rektora. 2002-
ben habilitált, és a PPKE Hittudo-
mányi Karának magántanára.

Rendszeresen jelennek meg ta-
nulmányai a Teológia, a Jel, a Vigi-
lia és a Praeconia folyóiratokban. 
Az Egri Főszékesegyházi káptalan 
tagja. II. János Pál pápa 1999-ben 
pápai prelátusi címmel tüntette ki. 
2012-ben megkapta a Stephanus- 
díjat teológus kategóriában.
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rtA sportok királynője, az atlétika
„Úgy érzem, hogy tavaly óta megfordult a világ. Korábban mindig lasszóval kellett az atlétákat fognunk, minden egyes 
gyerek elé szinte le kellett térdelnünk, hogy maradjon, most viszont – köszönhetően a szép, csinos és okos Berecz Berni-
nek, valamint a megszállott és nagyon rendes, ügyes Gotyár Jocinak, aki csalogatja a kis nebulókat és atlétákat – egyre 
többen vagyunk. Sőt, sokan vagyunk, hiszen a négy edző keze alatt közel száz, zömében utánpótláskorú gyerekkel 
foglalkozunk nap mint nap az edzéseken.” A tizennyolcadik nevelési, oktatási évét 

kezdő iskolánk – a Gimnázium Informa-
tikai, Közgazdasági, Nyomdaipari Szak-
középiskola és Szakiskola – fenntartója 
az Egri Számítástechnikai és Rehabilitá-
ciós Szakképzésért Alapítvány. 

Intézményünk az alábbi szakmacso-
portokban kínál magas szakmai szín-
vonalú képzéseket: informatika, köz-
gazdaságtan, nyomdaipar, művészet, 
rendvédelem, honvédelem, turisztika, 
ügyvitel. 

Felvételt hirdetünk gimnáziumi, szak-
középiskolai és szakiskolai tanulmányok 
megkezdésére. 

Helyi sajátosság, hogy iskolánkban a 
művészeti képzésben résztvevő tanuló-
ink nyomdaipari alapképzést is kapnak. 
A nyomdaipari és a művészeti oktatás-
ban részesülő fiatalok eredményesen sze-
repelnek a különböző pályázatokon. Szá-
mos szakmai sikerrel büszkélkedhetünk. 

Tanulóink már harmadik éve sikerrel 
pályáznak az Országos Nyomda- és Pa-
píripari Szövetség által kiírt Pro Typog-
raphia versenyen, junior kategóriában. 

Minőségi szakképzés az IQ-PonT 
Középiskolában

Az elmúlt négy évben minden pályáza-
tunk országos arany, ezüst, valamint ki-
váló termék díjazásban részesült. Intéz-
ményünk szakképzése határokon átívelő. 
A kolozsvári Báthory István Elméleti Lí-
ceum számára 2013-ban szakmai segítsé-
get nyújtottunk, melynek eredményeként 
beindították a nyomdaipari képzést, lét-
rehozták a könyvkötő tanműhelyt. Kivá-
ló partnerkapcsolatot ápolunk a szlová-
kiai magyar nyelvű intézményekkel is.

Az IQ-PONT Középiskola alapvető 
filozófiája az egyéni célok és a felelőssé-
gen alapuló személyiség fejlesztés, kom-
petenciaalapú képzés. Munkánk ered-
ménye a megalapozott továbbtanulás, 
valamint a piacképes szakmai tudás. A 
korszerű eszközökkel felszerelt nyomda-

ipari szakirányunk Egerben és az észak-
kelet magyarországi régióban megha-
tározó és egyedülálló képzési kínálattal 
rendelkezik. A térség nyomdaipari cégei-
vel sikeresen együttműködünk. 

Képzési kínálatunk a 
2015/2016 tanévben: 

Gimnázium:
01 4 évfolyam, fakultáció, szakmai érettségi
02 4 évfolyam, fakultáció, rendészeti orientáció
03 4 évfolyam, fakultáció, katonai orientáció

Szakközépiskola:
04 4 évfolyam, informatikai ágazat
05 4 évfolyam, közgazdasági ágazat
06 4 évfolyam, nyomdaipari ágazat
07 4 évfolyam, művészeti ágazat
08 4 évfolyam, rendészeti ágazat
09  4 évfolyam, informatikai – közgazdasági 

ágazgat katonai orientációval

Szakiskola:
10 3 évf., könyvkötő és nyomtatvány feldolgozó
11 3 évf., számítógép-szerelő, -karbantartó

Választható szakmáink: informati-
kai rendszergazda, számítógép-szerelő, 
-karbantartó, könyvkötő és nyomtat-
vány feldolgozó, nyomdaipari gépmester, 
pénzügyi termékértékesítő, grafikus, ki-
adványszerkesztő, divat- és stílustervező, 
mozgókép- és animáció készítő, turiszti-
kai szervező, értékesítő, ügyviteli titkár

4 évfolyam rendészeti ágazat: A ren-
dészeti orientációt választó tanulók a 
sikeres érettségi és felvételi vizsgát kö-
vetően másfél éves tanulmányokat foly-
tatva (pl.: Miskolcon) tiszthelyettesi/
altiszti végzettséget szerezhetnek vagy a 

budapesti Nemzeti Közszolgálati Egye-
tem rendőrtiszti ágazatán diplomát és 
tiszti beosztást kaphatnak.

4 évfolyam informatikai, közgazda-
sági ágazat, 4 évfolyam katonai orien-
táció: A katonai pályára készülőknek 
gimnáziumi és/vagy szakközépiskolai 
tanulmányokat kínálunk. A sikeres érett-
ségi vizsgát követően a fiatalok tanulmá-
nyaikat vagy a szentendrei tiszthelyettes/
altiszt képzőben folytatják másfél évig, 
ahol altiszti beosztást szereznek, vagy a 
budapesti Nemzetvédelmi Közszolgálati 
Egyetemen diplomát és tiszti rendfoko-
zatot nyernek el. 

Intézményünk felnőttképzési kínála-
ta folyamatosan bővül. Megtekinthető a 
www.iqpont.hu weboldal felnőttképzési 
aloldalán (http://felnottkepzes.iqpont.
hu) 

Jelenleg informatikai rendszergazda, 
grafikus, könyvkötő és nyomtatvány-fel-
dolgozó képzések kerültek meghirdetés-
re a felnőttképzés keretében.

Nyílt napjainkon várjuk az érdeklődő 
fiatalokat! (X)

Nyílt napok időpontjai:
2014.  november 13. 10.00 óra (katonai 

és rendvédelmi bemutatóval)
2014. december 11. 10.00 óra
2015. január 12. 10.00 óra

Elérhetőségek:
3300 Eger, Mátyás király út 165. • Posta-
fiók: 3300 Eger, Pf.: 208 • Tel./Fax: (+36 
36) 516 068 • E-mail: igazgato@iqpont.
hu • Matúzné Nagy Ildikó igazgató (mo-
bil: +36 20 464 8509)

TuRAy zolTÁn

A fenti mondatok a TV Eger november 
3-i AgriaSport című műsorában hang-
zott el, méghozzá Petrovai Józseftől, aki 
egyrészt az Egri Városi Sportiskola atlé-
tika szakosztályának vezetője, másrészt 
október 1-től a Magyar Atlétikai Szö-
vetség ugró szakágának vezetője, vagyis 
szövetségi edzője. A hírek általában a 
„nagyok” eredményeiről szólnak, ezért 
mi most a „kicsiket” – akik az EVSI atlé-
tika szakosztályának többségét teszik ki 
– vesszük górcső alá.

A nagy múltú egri atlétika kezdetei 
az 1873-as Egri Torna Egylethez, 
illetve az 1886-os Egri Athletikai 
Clubhoz kapcsolódnak. Igazán ko-
moly, országos szinten is mérhető 
munka viszont a második világhá-
ború után, a MOVE Egri SE (MESE) 
megalakulása után kezdődött. Már 
az 1920-as években adott magyar 
bajnokot a MESE! A második világ-
háború után is a kiemelt egri sport-
ágak közé számított az atlétika. A 
Városi Stadion – és vele a salakos 
futópálya – 1954-es átadása újabb 
lökést adott a sportágnak. Az Eger 
SE megszűnése után sokáig hon-
talan volt a sportág. Az Egri Városi 
Sportiskola 2001-es megalakulá-
sakor viszont az alapító szakosz-
tályok között volt az atlétika. Évről 
évre egyre jobb eredményt értek 
el a szakosztály sportolói. Ma már 
az akkori sportolók közül nem egy 
(Berecz Bernadett, Gotyár József) 
edzőként is segíti Petrovai József és 
Fejes Péter edzők munkáját.

Mind a négy edző, vagyis a szakosz-
tályvezető Petrovai József, valamint Fejes 
Péter, Berecz Bernadett és Gotyár József 
is foglalkozik gyerekekkel. A legkisebbek 
Berecz Bernadettnél, a gyermek és serdü-
lő korosztály zöme Gotyár Józsefnél, míg 
az ifjúságiak Fejes Péternél és Petrovai 
Józsefnél készülnek a Leányka úti Sport-

telepen, a Stadionban, vagy éppen az Ér-
sekkertben. A téli időszak beköszöntével 
pedig behúzódnak a terembe, ami többek 
között a főiskola Eszterházy csarnoká-
nak futófolyosóját jelenti. Néhány évvel 
korábban már jártam itt. Most bontott 
csoportokban, még a csarnokban talál-
ható lépcsőzési lehetőséget sem kihagy-
va készülnek Gotyár József „keze alatt” a 
2000–2007-es korosztály tagjai. 

Milyen volt a 2014-es év, a szabadtéri 
versenyek? A diákolimpiai versenyeken 
saját iskolájuk színeiben állnak rajthoz a 
gyerekek, míg az egyesületi versenyeken 
az Egri Városi Sportiskolát képviselik. A 
hazai rendezésű eseményeken rendre ott 
találtuk az egrieket, akik közül többen 
korosztályuk legjobbjai között vannak, 
így még nemzetközi viadalra is meghí-
vást kaptak Bencsik Páltól, a gyermek 
korosztály szövetségi kapitányától. 

– Ebben a korban célszerű úgy edzeni a 
gyerekeket, hogy mindenből egy kicsit, és 
ha majd ezek után lesz olyan szám, amiben 
kiemelkedőbb, abban szeretném később 
versenyeztetni őket. Ugyanakkor, már csak 
az állóképesség miatt is, minden számot 
igyekszek fejleszteni – tette hozzá az edző, 
Gotyár József. – Kétszer, háromszor edzünk 
egy héten az adott korcsoporttal, felváltva 
az iskolában és itt. Ez a rendszer például a 
hunyadis diákokkal remekül működik.

Tehetségben pedig nincs hiány. Ér-
dekes lenne majd néhány év múlva a 
posztert elővenni és megnézni, kik és 
milyen eredményeket értek el addigra. 
Most csak néhányukat emeljük ki. Saját 
korosztályukban nem egy egri gyerek 
már ranglistás helyezéseket tud felmu-
tatni.

Szöllősy Áron (2003) nem először 
szerepel az Egri Magazin hasábjain. A 
Kemény Ferenc Sportiskolai Általános 
Iskola diákja a júniusi, debreceni nem-
zetközi gyermek versenyen 600 méteren 
1:48.14-es idővel első lett, ami a korosz-
tályos ranglistán az 5. legjobb idő. Áron 
már rutinos nemzetközi szereplőnek szá-
mít. A dortmundi gyerekversenyen két-
szer, Varsóban pedig egyszer képviselte 
Magyarországot. A szeptemberi varsói 
versenyen az 1000 méteren elért ideje 
(3:11.26) országos ranglista első helyet ér 
a 2003-as korosztályban. 

– Dortmundban két nap versenyez-
tem, mindkétszer 800 méteren, amit meg 
is nyertem, míg Varsóban 1000 méteren 
indultam. Atlétikában főleg a hosszú 
távokat szeretem, de próbáltam már a 
gerelyt is. Az biztos, hogy később is az 
atlétikára akarom a hangsúlyt fektetni. 
Most újrakezdtem az ökölvívást, de az 
csak hobbi. 

(Folytatás a 26. oldalon)
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ESIESI Egri Városi sportiskola atlétika szakosztály • 2000–2007-Es szülEtésűEk
Gotyár József csoportja
Alsó sor (balról jobbra): Helli Máté, Virág Rebeka, Tómács Tímea, Sári Kamilla, Kiss Virág, Rabóczki Csenge, Ficsor Áron, Cseke Kristóf, Tamási Morfeusz, 
Petz Péter • Második sor: Gyárfás Damján, Tóth Linda, Tamási Zeusz, Petz Dávid, Szöllősy Áron, Minczér Dávid, Nagy Gábor, Rabóczki Szabolcs, Oláh Nán-
dor • Harmadik sor: Vadkerti Lili, Kapás Janka, Harmati Lili, Kiss Gergő, Bíró Máté, Szűcs Dominik, Kocsik Eszter • Hátsó sor: Csőke Lili, Kiss Boglárka, Sári 
Lili, Virág Lili, Gotyár József – edző, Nagy Júlia, Vas Viktória, Török Erika, Sári Pálma.
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égJavuló betegellátás a kórházban

A Markhot Ferenc Oktatókórház és Rendelőintézet közel 200 millió Ft (199 915 727 Ft) uniós támogatást használhatott 
fel a Széchenyi 2020 program keretében a humánerőforrás fejlesztésére. A TÁMOP-6.2.4/A/11/1-2012-0019 azonosító 
számú, „A Foglalkoztatás támogatása az egri Markhot Ferenc Kórházban” című projekt megvalósulásával több szakorvos 
és szakápoló segíti az eredményes betegellátást az intézményben 2012. október 1-től.

A HAllás nemjáték
EZT LÁTTA 
A TV-BEN

Ingyenes hallásszűrést szervezünk és hallókészülék
kipróbálási lehetőséget biztosítunk Heves megyei 
lakosok számára 2014. november 1-től 30-ig az egri 
Amplifon Hallásközpontban. Bejelentkezéshez hívja 
a 06-36 418-808-as telefonszámot. Rendel: 
Dr. Halmos Péter, fül-orr-gégész és audiológus főorvos.

Amplifon Hallásközpont
Eger, Knézich Károly u. 18.
amplifon.hu
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Ez történik, ha nem kezelteti 
hallásproblémáját 

Hallás és halogatás. Azt gondoljuk, hogy ráérünk 
elmenni hallásszűrésre. Pedig ha azt érzékeljük, 
hogy valami nincsen rendben, mielőbbi beavat-
kozás szükséges. Ha sokat várunk lehet, hogy már 
késő lesz. Lapunk kérdéseire Vargáné Bölkény Mária hallásspecialista, az egri 
Amplifon Hallásközpont vezetője válaszolt.

– Milyen következményei lehetnek annak, ha valakinek hallásproblé-
mája van, de nem tesz ellene semmit?
– A legnagyobb probléma az, hogy az illetőnek romlik a beszédértése. Ez 
azt jelenti, hogy bár a beszédet hallja, de nem tudja értelmezni azt. Ami ko-
rábban természetes volt, most zavaró lehet. A halk beszédet nem érti, az 
erős hangok pedig túlzottan zavaróak lesznek. Ha az agy hallóközpontja 
nem kap megfelelő ingert, ellustul, elfelejti a korábban megtanult hangokat. 
Akár olyan mértékben is leépülhet az érintett személy hallása, hogy később 
már hallókészülékkel sem lehet javítani rajta.
– Mit érzékel mindezekből a tünetekből a környezet, a család?
– A hallásproblémával küzdő személy szép fokozatosan kerülni kezdi a tár-
sas kapcsolatokat: egyre inkább befelé fordul, mogorva, esetleg apatikus 
lesz. Előfordulhat, hogy kivonja magát a beszélgetésekből, a család sem 
érdekli annyira. Akár a személyisége is megváltozhat. Depresszió, frusztrá-
ció, kirekesztettség. Kerüli a társaságot, bizonyos emberekkel nem áll szóba, 
mert túl halkan vagy túl gyorsan beszélnek. A felelősséget persze a környe-
zetére hárítja, hiszen nem benne van a hiba, szándékosan beszélnek úgy, 
hogy ne értse, motyognak a háta mögött, kibeszélik őt.
– Mit kell tennie annak, aki részt szeretne venni az ingyenes hallás-
vizsgálaton?
– Kérem, hogy a várakozás elkerülése miatt telefonon egyeztessen időpon-
tot munkatársunkkal a 06 (36) 418-808-as telefonszámon. A vizsgálat min-
dössze 20-30 percig tart, és az előjegyzési rendszernek köszönhetően vára-
kozás nélkül foglalkozunk az érdeklődőkkel. A vizsgálat egyébként teljesen 
fájdalommentes, így az idősebbek is szívesebben jönnek hozzánk. (X)

A Markhot Ferenc Kórház elsődleges cél-
ja a jó minőségű, szakmailag hatékony, 
eredményes betegellátás biztosítása. Heves 
megye és az Észak-magyarországi régió 
lakossága egészségügyi ellátásának szol-
gálatában 981 fekvőbeteg-ágyon látja el a 
feladatát a kórház, melyben a fekvőbeteg-
szakellátási kapacitáshoz tartozó ellátási 
terület növekedése miatt, elengedhetetlen 
a humánerőforrás folyamatos bővítése, fej-
lesztése.

A projekt lehetőséget biztosított a spe-
ciális betegségek kezelését segítő mobil 
teamek működtetésére, így több szakma 
együttes tevékenységével eredményesebb, 
gyorsabb, hatékonyabb gyógyító mun-
kát tud végezni az intézmény. A decubi-
tus team a folyamatos sebellátás mellett a 
megelőzésben is komoly szerepet vállal a 
kórház osztályain. A klinikai táplálási team 
a betegek szakszerű, célzott táplálási proto-

kollját valósítja meg, a burnout team álla-
potfelméréssel, csoportos terápiákkal segíti 
a kórházi dolgozók mentális állapotának 
javítását.

A projekt megvalósulásával javult a be-
tegellátás színvonala. A pályázat lehető-
séget nyújtott arra is, hogy a kórház dol-
gozóit az új képzés után új munkakörben 
foglalkoztassa az intézmény, valamint arra, 
hogy a túlmunkát végző szakdolgozók 
orvosi elrendelésre, vizsgát követően ön-
állóan lássanak el a beosztásuknál ma-
gasabb szintű tevékenységet. Ezzel 
tehermentesítették az egyébként is 
leterhelt orvosokat, megvalósult 
26 dolgozó esetében a többlettel-
jesítmény támogatása.

A pályázatban a Markhot Fe- r e n c 
Kórház vállalta, hogy a most felvett 
dolgozókat két évig kötelezően 
tovább foglalkoztatja, a meg-

ítélt pluszjuttatások kifizetését is legalább 
eddig garantálja. A kétszázmilliós támo-
gatásból a sürgősségi, a hospice ellátásban 
dolgozók, a műtősök, aneszteziológusok 
munkafeltételei javultak és 22 új szakember 
segíti a betegek gyó-
gyulását.

Európai Szociális
Alap

(Folytatás a 23. oldalról)
Sári Pálma (2002) különösen sokat fej-

lődött gerellyel, de benne megvan az univer-
zális versenyző lehetősége is. 60 gáton (10.4) 
Miskolcon korosztályos ranglista hatodik 
időt ért el. Pálma – edzője szerint is – sokat 
és gyorsan fejlődik. Gerelyhajításban, a 400 
grammos gerellyel a szeptemberi váci verse-
nyen második volt, majd a cseh–magyar  kor-
osztályos gerelyhajító viadalon 28.26 méterrel 
első lett.

– Először 4,5 évet úsztam, majd jött az at-
létika. Edzőm, Joci (Gotyár József) azt mond-
ja, szép a technikám, csak nem vagyok elég 
elszánt. Ez eddig hiányzott, bár most már van 
azért eredmény is. 60 gáton 10 mp alá szeret-
nék kerülni, gerellyel pedig 30 méter fölé. A 
futás nem az én számom, de a gát most jól 
megy. A 10.4 után most már 10.35-t is futot-
tam. Nagyon jó itt a csapat, szeretek itt lenni.

Tóth Linda (2003) is benne volt a varsói 
magyar csapatban sőt, a kislabdahajítást a 
Hunyadi tanulója nyerte 43 méteres dobással. 

– Nekem a dobószámok mennek a legjob-
ban. Az egyik osztálytársam kezdett el járni 
ide, a Leányka útra. Ezek után én is ki szeret-
tem volna próbálni, hogy milyen így, hetente 
edzeni és többször versenyekre járni. Eljöt-
tem, megtetszett, itt ragadtam és egyre job-
ban fejlődtem. Kezdetben 35 métert dobtam, 
most pedig edzésen már 45 métert is elértem. 
A futószámok még jöhetnek, magasugrásban 
és távolugrásban viszont nem vagyok olyan 
jó. 

Virág Lili (2002) Varsóban szintén kis-
labdahajításban indult, korosztályában 46,5 
méterrel az 5. helyen zárt. E mellett magas-
ugrásban 1.45 m-es eredménnyel országos 
ranglista harmadik a 2002-es születésűek kö-

zött. Ő is a sokoldalú versenyzők közé tarto-
zik.  másfél éve jár az EVSI edzéseire.

– Az ugró technikámon még csiszolni kell. 
A júniusi, egri versenyen Pali bácsi (Bencsik 
Pál, szövetségi kapitány) még azt mondta, 
hogy magasugrásban számít rám Varsóban, 
de volt egy lány, aki 1.50-t ugrott, így én kis-
labdahajításban kaptam lehetőséget. Másfél 
éve járok az EVSI edzéseire. A Hunyadiban 
Bíró Csaba foglalkozik velem. Kislabdával 
kezdésnek még 18 métert dobtam. Edzéseken 
viszont már 50 méter fölött vagyok, a legjobb 
eredményem 54 méter. Ettől sajnos elmarad-
tam Varsóban. A futószámok is jól mennek.

Kékesi Eszter (2003) Verpelétről, alkal-
manként  jár be Egerbe edzeni. A júliusi, 
debreceni 300 méteres sprintjével (47.10) ő 
is kivívta a jogot a varsói versenyen való in-
dulásra. Eszter a lengyeleknél is folytatta a jó 
szereplést, bár ott távolugrásban indult, amit 
4,64 méteres eredménnyel meg is nyert.     

– Verpeléten minden évben, május elején 
futóversenyt rendeznek. Két évvel ezelőtt, 
még harmadikosként én is elindultam. Meg-
tetszett ez a sport, apukám biztatott, hogy fus-
sak rendszeresen. Komolyabban egy éve fog-
lalkozom az atlétikával. Otthon a focipályán, 
apuval együtt készülünk, de legalább hetente 
egyszer bejövünk Egerbe, edzésre. Távolug-
rás, gátazás, kislabdahajítás és futás. Utóbbi-
ból a 300 méter megy a legjobban.  

Bíró Máté (2003) most, október végén, a 
már említett cseh-magyar korosztályos ge-
relyhajító viadalon volt  élete első gerelyhajító 
versenyén.  

– Anyukámék javasolták, hogy atlétikával 
foglalkozzak. Eljöttem egy edzésre és nagyon 
megtetszett. Azóta, vagyis két éve csinálom. 
Büszke vagyok a tavalyi országos kislabdaha-
jító csúcsomra, illetve arra, hogy kijutottam 
a cseh-magyar gerelyhajító versenyre. Itt hat 
dobás volt és 21.78-t dobtam. Eddig csak 
edzésen foglalkoztam gerelyhajítással. A fu-
tószámok közül a 60 métert szeretem, ez jól 
is megy. Az atlétikán kívül még kézilabdázni 
járok.

Az Egri Városi Sportiskola fiatal atlétái az 
itt felsorolt eredményeken kívül még számta-

EVsi sErdülő, gyErmEk 
és újonc korosztály

Versenyzők:
Kiss Boglárka 2000.10.22.

Nagy Júlia 2001.01.07.
Sári Lili 2001.04.26.

Csőke Lili 2002.09.03.
Harmati Lili 2002.04.14.
Kiss Gergő 2002.09.09.
Petz Dávid 2002.05.26.
Sári Pálma 2002.09.16.

Tamási Zeusz 2002.09.26.
Török Erika 2002.06.11.
Vadkerti Lili 2002.07.27.
Vas Viktória 2002.08.24.

Virág Lili 2002.05.17.

Bíró Máté 2003.02.23.
Nagy Gábor 2003.08.20.

Rabóczki Szabolcs 2003.10.31.
Szöllősy Áron 2003.06.19.

Szűcs Dominik 2003.05.13.
Tóth Linda 2003.04.29.

Gyárfás Damján 2004.05.05.
Kapás Janka 2004.06.19.
Kocsik Eszter 2004.06.19.

Minczér Dávid 2004.06.08.
Oláh Nándor 2004.07.24.

Petz Péter 2004.07.14
Tamási Morfeusz 2004.05.31.

Tómács Tímea 2004.06.13.

Cseke Kristóf 2005.10.21.
Helli Máté 2005.10.21.

Virág Rebeka 2005.08.24.

Sári Kamilla 2006.02.19.

Ficsor Áron 2007.11.18.
Kiss Virág 2007.03.26.

Rabóczki Csenge 2007.02.29.

Edző:
Gotyár József 1989.08.12.

lan éremmel gazdagították a szakosztály 
dicsőséglistját. Nem hiába régióközpont 
atlétikában Eger. Már csak a sportolás-
hoz szükséges 21. századi infrastruk-
túra hiányzik: egy jó rekortán pálya a 
Szentmarjay Tibor Városi Stadionba és 
esetleg egy nagyobb futófolyosó. Gyerek 
van és még eredményt is produkálnak a 
sportolók és az őket felkészítő edzők. 
Megérdemlik a segítséget!  
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Faragó Edina

„Mindig felül kell múlni önmagunkat,  
és soha nem szabad megállni”
Rendszerető, munkájában alázatos és kitartó. Ezek a tulajdonságok jellemzik Faragó Edina kozmetikust, sminkmestert, aki 
rengeteg díjjal büszkélkedhet már és nevét nemcsak Egerben, de a fővárosban is ismerik. A sikerek mögött viszont kemény 
munka van, amelybe minket is beavatott. Emellett elmesélte, mit tapasztalt külföldi munkavállalóként, illetve mire tanította a 
14 év versenyszerű úszás. A véletlenül jött hivatás végül a szerelmévé is vált, amiről mindig nagyon szívesen beszél.
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SÜSÜ, A SÁRKÁNY KALANDJAI zenés mesejáték
Gárdonyi Géza Színházban

december 7. vasárnap 10.00

MIKULÁS PARTI Bíró Eszter koncertjével
Forrás Gyermek és Ifjúsági Házban

december 5. péntek 17.00

ZORÁN KONCERT
Hotel Eger &Park konferenciateremben

december 28. vasárnap 19.00 www.ekmk.eu

AJÁNDÉKOZZON ÉLMÉNYT SZERETTEINEK!

Egri Advent 2014.
Csütörtöktől vasárnapig programkavalkád,
sztárvendégek a Dobó téren.

Információ, jegyárusítás:
Forrás Gyermek és Ifjúsági Ház
Eger, Bartók Béla Tér. 6., Tel.: 36/517-555

tótH bEátA

– Hogyan kezdődött a kozmetika és a 
smink iránti szereteted?

– Bevallom, egyáltalán nem is erre a 
pályára készültem. A régi 1-es iskolába, a 
mostani Lenkey János Általános Iskolába 
jártam. 14 évig versenyszerűen úsztam, 
10 évig úszást oktattam. A Dobó István 
Gimnázium elvégzése után magától jött, 
hogy ide, az Eszterházy Károly Főisko-
lára jelentkezzem testnevelés–biológia 
szakra. Hamar, egy év után rájöttem, 
hogy ez nem az én utam volt. Szerettem 
gyerekeknek úszást oktatni, viszont nem 
akartam tanár lenni. Az egri uszodában 
tovább foglalkoztam a kicsikkel. Az egész 
onnan indult, hogy attól a kozmetikus-
tól, akihez édesanyám és én is jártam – ő 
Eged Zita volt –, annyit kérdeztem: „Te, 
Zita, mit szólnál, ha elmennék hozzád ta-
nulónak?” Ő pedig beleegyezett. Minden 
így kezdődött. Addig nem is foglalkoz-
tam ilyesmivel, és – úszó létemre – nem 
is sminkeltem magam. Akkor, 19 évesen 
kezdett el érdekelni a dolog, és belevetet-
tem magam a szakmába. El is végeztem 
egy kétéves kozmetikai képzést Budapes-
ten.

– Nem csak kozmetikával foglalko-
zol…

– Nagyon fontosnak tartom, hogy ké-
pezzem magam, ezért is csinálok kozme-
tikai kezelést, sminktetoválást, szempilla-
hosszabbítást és professzionális sminket. 
Azért is képzem magam állandóan, hogy 
ne maradjak le az újdonságokról, és a 
vendégeimnek is mindig tudjam az ak-
tuális trendeket hozni. Nyitottnak kell 
lenni a tanulásra, és fel kell ismerni saját 
hiányosságunkat, ezzel tudunk minőségi 
munkát elérni. 

– A versenyszellemed nem múlt el, 
hiszen már tanulóként megméretted 
magad a 2008-as Magyar Bajnokságon.

– A versenyszellem megmaradt, hi-
szen imádtam azt a légkört. Úgy gon-
dolom, bármit is csinálunk, azt mindig 

professzionális szinten kell végeznünk, 
ezért is kezdtem már elég korán fogla-
kozni a sminkversenyekkel. A tanárom 
azt mondta nekem, hogy van érzékem 
hozzá. Ez motivált, és ezért belevágtam. 
Igaz, akkor, 2008-ban semmit sem nyer-
tem, még az első 10 közé sem kerültem 
be, mégis úgy éreztem, foglalkoznom 
kell ezzel. Aztán később, amikor már 
elvégeztem a kozmetikus képzést, fel-
nőtt kategóriában indultam, ahol először 
2009-ben értem el helyezéseket, amik 
az évek elteltével egyre jobban sikerül-
tek. Folyamatosan ellestem a különböző 
technikákat és trükköket. Most évente 
körülbelül 3-4 versenyen indulok el.

– Említetted, hogy a kezdetek óta 
magadnak dolgozol. Mit gondolsz, mi-
lyennek kell lennie egy jó vállalkozó-
nak?

– Elszántnak kell lennie, és ami talán 
a másik legfontosabb: alázatosnak. A lé-
nyeg, hogy az ember szeresse, amit csi-
nál. Bár szerintem nagyon szükséges egy 
támogató család is. Folyamatosan képez-
nie kell magát, hogy akarjon újat tanul-
ni és fejlődni. Attól lesz egy vállalkozó 
sikeres, hogy tudásához képest mindig a 
legjobbat nyújtja. Én is csak akkor indu-
lok versenyen, ha tudom, hogy megvan 
hozzá a biztos anyagi hátterem, amiből a 

maximumot tudom nyújtani. Csakis így 
lehet előrébb és előrébb jutni.

– Mi a Te sikered titka?
– Úgy gondolom, ahhoz hogy vala-

ki sikeres legyen, elsőként tehetség kell. 
Aztán ezt fel kell ismernie, majd azt 
megfelelően tudnia kell kamatoztatnia. 
Szorgalom kell hozzá, rengeteg képzés, 
mindig felül kell múlni önmagunkat, és 
soha nem szabad megállni. Én is ezt pró-
bálom tenni minden egyes versenyen. 
Örülök, hogy a családom is támogat, és 
otthon egy kicsit mindig megnyugodha-
tok, és biztonságban érezhetem magam. 
Ez mind egymásra épül. Amiből én a leg-
többet építkeztem, az az, hogy belátom 
saját hibáimat, és azokból tanulok, bár 
ez nagyon nehéz. Harcoló típus vagyok, 
egyszerűen nem adom fel. Minden ku-
darc továbbvisz és inspirál.

– Mik a terveid?
– Továbbra is tanfolyamokon és kép-

zéseken veszek részt, illetve folytatom 
a versenyzést is, ezekre készülök majd. 
Idén májustól már egyedül vagyok egy 
saját üzlethelyiségben, ezt is szeretném 
fejleszteni, alakítani. 

Nem volt tudatos ennek a szakmának 
a választása. Nem is gondoltam, hogy ez 
az én utam, de most már tudom: jól dön-
töttem.

PA R K E T T A
T E C H N I K A

Laminált padló- és
faparketta szakkereskedés
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Eger, koháry út 29. tel.: (06 36) 312 041
www.parkettatechnika.hu

8 mm-es laminált 
padló szilfa színben 

2 699 Ft/m2

1999 
Ft/m2

VITÁL Henriett a
Női, férfi  és g�er�ekfodrász
Hajhosszabbítás, alkalmi és esküvői fr izura 
készítés. 
Bejelentkezés: (06 20) 926 7726

A nagy rajzolás hónapja
A rajzolást népszerűsítő kampány, A nagy 
rajzolás több mint tíz éve indult el Angliá-
ból, idén már közel húszezren csatlakoztak 
a kezdeményezéshez. A szervezők arra sze-
retnék felhívni a figyelmet, milyen öröm a 
rajzolás, és milyen munkát végeznek azok  a 
pedagógusok, szakemberek, akik ezt az örö-
möt megpróbálják átadni a gyerekeknek. A 
Vitkovics Alkotóház és Művésztelep tavaly 
kapcsolódott be a programba. Minden év-
nek van egy adott témája, az idei téma: „Ez 
a mi világunk,”  vagyis közvetlen környeze-
tünk és a benne rejlő lehetőségek. 

Egerben Horváth Dániel kiállításmeg-
nyitójával indult el a program, másnap a 
Vitkovics-házban nyolc helyszínen zajlott 
a munka: az általános és középiskolások, 
valamint a főiskolások rajzoltak, festettek a 
helyszínen, majd az Eszterházy téren. 

A Vitkovics-ház az év folyamán több 
képzést is indít, ezek vezetésére sikerült 
mestereket is meggyőzniük. A  felnőtt kép-
zőművészeti csoportot Herczeg István irá-
nyításával péntek délutánonként szervezik, 
de várható Debreceni Zsóka és Pelcz Zoltán  
szobrászművészek foglalkozása is, és folyta-

tódik a rajz és festészet oktatása is. A cél az, 
hogy a Vitkovics-ház egy igazi művészeti 
műhellyé váljon.

fotó: vozáry róbert

fotó: vozáry róbert
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„A játék a lényeg”
Életkezdés akaraterővel, kreativitással és leleményességgel felvértezve

Idén szeptemberben új helyre, a Koháry utca 2/b. szám alá költözött a Mozaik 
Tehetségfejlesztő Tanoda. Ezentúl a Vállalkozók Házában két szinten, világos 
helyiségekben zajlanak a foglalkozások. A színek és formák birodalma ez, ahol 
a gyerekek megtanulhatják, hogyan legyenek életrevalók…

– A Mozaik Tehetségfejlesztő Tanodát 
2000-ben alapítottuk Egerben, azzal a 
céllal, hogy helyet adjon minden csil-
logó szemű gyermeknek, aki már kicsi 
korától érdeklődik valamilyen terület 
iránt – kezdi tevékenységük bemutatá-
sát Novák Katalin, az Alapítvány elnöke 
és tehetségfejlesztő szakértője. A tanoda 
egy diáksziget, ahol a gyerekek barátok-
ra, elfogadó környezetre és kihívásokra 
találnak. Szülők, felnőttek és gyerekek 
igazi csapatot alkotunk. Foglalkozása-
inkon erősítjük a gyermekekben, hogy 
a tudás érték, segítjük őket abban, hogy 
higgyenek önmagukban, legyenek önálló 
gondolataik, gondolkodjanak logikusan 
és kreatívan. Terelgetjük a gyerekeket a 
lehetőségek felé. Ezt azért is fontos hang-
súlyoznunk, mert nem az óvodák, isko-
lák helyett, hanem az ott zajló oktatást 
kiegészítve működünk. 

– Ezek szerint óvodások és iskolások 
egyaránt látogathatják a tanodát…

– Igen. A vidám hangulatú foglalko-
zásokon 6 éves kortól 18 éves korig heti 
rendszerességgel sok-sok lelkes gyermek 
vesz részt. Jelenleg több mint 150 tagunk 
van. A csoportokat gyermekközpontú, jól 
felkészült pedagógusok vezetik. Suliváró 
Kölyökkuckónk célja a kudarcmentes 
iskolakezdés. Az iskolára készülünk, ám 
minden területet játékosan fejlesztünk. 
Novemberben pedagógiai vizsgálaton, 
iskolaérettségi szűrésen vesznek részt a 

gyerekek, s a továbbiakban speciálisan a 
fejlesztendő területre koncentrálunk. 

– Mit takar pontosan a Logi-klub el-
nevezés?

– A Logi-klub 14 éve a legnépszerűbb 
tanodai foglalkozásunk. Kis létszámú, 
csoportos játék, ahol a gyerekeknek lo-
gikai vagy stratégiai játékokat, furfangos 
feladványokat, logikai sztorikat adunk, 
ezzel segítve, hogy gyors észjárásúak, lo-
gikusan gondolkodók legyenek. Tervező 
feladatokkal serkentjük a kreativitásukat, 
koncentrációs és memóriajátékokkal, 
valamint önbizalmat és személyiséget 
fejlesztő gyakorlatokkal segítjük őket 
ahhoz, hogy a tehetségüket bármilyen 
speciális területen ki tudják bontakoztat-
ni. A klubon belül kirándulásokat, tábo-
rokat és családi programokat is szerve-
zünk. A gyerekek élvezik a Logi-klubot, 
azt mondják: „Ez könnyű, itt csak gon-
dolkodni kell!” 

Tanulásmódszertan tanfolyamunkon 
a gyerekek kognitív térképet tanulnak 
rajzolni a szöveges tanulnivalóról, ezzel 
segítve a hatékony tanulást.

 Rendszeresen foglalkoztatunk spanyol 
anyanyelvű diplomás angol tanárt. Ezek 
a foglakozások is a játékon alapulnak, fő 
céljuk, hogy a gyermekek merjenek be-
szélni, az iskolában tanultakat alkalmaz-
ni.

– Nyáron találkozhattunk a város-
ban az általatok működtetett Facebook 

Biztonsági Ponttal, ahol fiatal önkén-
tesek hívták fel a figyelmet a közösségi 
háló veszélyeire. Valóban ilyen komoly 
veszélyforrás a Facebook?

– Ami egyszer felkerül a világháló-
ra, azt soha többé nem lehet törölni! 
Nagyon fontos tehát, hogy mit osztunk 
meg magunkról, és azt ki láthatja. Az 
internetes veszélyek között szerepel az 
adathalászat, a személyiséglopás, de gya-
kori jelenség a zaklatás vagy zsarolás is. 
Mindegyik esetre van példánk és az is 
szomorú tény, hogy ezeknek a bűncse-
lekményeknek leggyakrabban a 10–17 
éves korosztály esik áldozatul. A pavilo-
nos Facebook Biztonsági Pont létreho-
zásával az volt a célunk, hogy felhívjuk a 
figyelmet a veszélyekre és megmutassuk, 
hogyan állítsák be a gyerekek Facebook 
profiljukat ahhoz, hogy védve legyenek. 
Iskolás korú önkénteseink Facebook Biz-
tonsági Őrként is működnek az oktatási 
intézményekben. Beszélgetnek társaik-
kal, és probléma esetén a bajba került 
diákot szakértő felnőttekhez irányítják 
segítségért. Szívesen tartunk felvilágosító 
órákat is ebben a témában, de az Internet 
Őrszem oldalunkon is hasznos informá-
ciók olvashatók.

– Hol lehet elérni Titeket, ha továb-
bi információkat szeretne kapni valaki 
bármelyik tevékenységetekről?

– Személyesen Egerben, a Koháry u. 
2/B szám alatt, a Vállalkozók Házában, 
telefonon a 20 /9511 - 963 -as telefonszá-
mon. Weboldalunk: www.tanodaeger.hu.

A Facebook buktatói projekt a TAN-
DEM Fejlesztési Alap támogatásának 
köszönhetően jött létre. Az Ökumenikus 
Segélyszervezet TANDEM Fejlesztési Alap 
pályázati programja a VELUX Alapítvá-
nyok támogatásával és a DanChurchAid 
közreműködésével valósul meg.

(X)

Munkaerőpiac és oktatás – AVENtICS
Ma már egyre több hazai cég felismeri, hogy a megfelelő munkatársak megtalálása nem feltétlenül a fejvadász cégek 
feladata. Az egri AVENTICS HUNGARY Kft. például már az általános iskolásoknak – és szüleiknek – is szervez közös prog-
ramot, ahol megismerkedhetnek a náluk folyó munkával.

– Stratégiánk az, hogy minél fiatalabb 
korban megismertessük a diákokat a kü-
lönböző szakmákkal – mondta Sasváriné 
Fiser Orsolya, az egri AVENTICS HUN-
GARY Kft. személyügyi vezetője. Általá-
nos iskolások körében gyakori, hogy akár 
osztályfőnöki órán is eljönnek hozzánk 
gyárlátogatásra. Ezen kívül évente vissza-
térő esemény a Heves Megyei Kereskedel-
mi és Iparkamara által szervezett pályavá-
lasztási nap. Idén ezen  is cégbemutató és 
gyárlátogatás lesz a program. Ezeken az 
eseményeken fontos, hogy a  diákok test-
közelből lássák: a forgácsoló szakma ma 
már komoly kihívás, ami magas színvo-
nalú technikával párosul, de ugyanez igaz 
akár a szerelő sorok mellett dolgozókra is. 
Idén szeptemberben, a Kutatók éjszakája 
egri eseményeinek egyik kiemelt helyszíne 
volt az AVENTICS, ahol a szakképző in-
tézményekkel, a Wignerrel és a Bornem-
isszával, valamint a munkaügyi központtal 
és a kamarával közösen megpróbáltuk egy 
helyen bemutatni, hogy cégünknél milyen 
foglalkoztatási lehetőségek vannak. Itt 
nemcsak a felsős általános iskolásokat, ha-
nem szüleiket is vendégül láttuk az üzem-
látogatáson, amelyen több mint kétszázan 
vettek részt. Ne feledkezzünk el a mérnö-
kökről sem, rájuk is szükségünk van, így 
az ő munkájukba is betekintést nyerhettek 
az érdeklődők. 

– Hogyan segíti a középiskolákat az 
AVENTICS?

ip
ar

– Egerben két szakképző intézménnyel, 
a Wignerrel és a Bornemisszával van szo-
rosabb kapcsolatunk. Biztosítjuk a szakmai 
gyakorlati helyet és alapanyagokkal, eszkö-
zökkel segítjük a tanműhelyeket. Emellett 
ma már nemcsak a kötelező nyári, hanem 
az évközi gyakorlatra is biztosítunk he-
lyet az iskolásoknak. A gimnáziumoknál a 
végzős, reál érdeklődésű diákokat szólítjuk 
meg. 

– A következő szint a felsőoktatásban 
tanulókat érinti. Itt már régóta létezik a 
másod-harmadéveseknek szóló gyakor-
noki program.

– Valóban, és ez nemcsak a műszaki te-
rületen tanulókat, hanem például a pénz-
ügyeseket,  a HR-t, a logisztikát is érinti. 
A gyakornoknak felvett hallgatók főisko-
lai-egyetemi tanulmányaik mellett egy bi-
zonyos időt nálunk töltenek, miközben a 
szakmájukhoz kapcsolódó gyakorlati fel-
adatokat kapnak. Ez is egy módszer arra, 
hogy a későbbiekben megtaláljuk a nekünk 

megfelelő szellemi munkaerőt. A tapaszta-
latok szerint a gyakornokként nálunk dol-
gozó hallgatókat végzés után – ha van olyan 
pozíció, amely a szakmájuknak megfelelő, 
akkor – itt marasztaljuk és nálunk dolgoz-
nak a későbbiekben is. A már korábban 
említett végzős középiskolásokra gondolva 
még annyit tennék hozzá, hogy a Debreceni 
Egyetem 2015 szeptemberében induló gé-
pészmérnöki duális képzését népszerűsít-
jük a leendő hallgatók körében. Itt a 3,5 év 
alatt BSc-s diplomát szerzőknek nemcsak 
nyári, hanem évközi gyakorlati lehetőséget 
is biztosítunk.  

– A rendszer a Pneumobillal és az 
egyetemi előadásokkal lesz teljes.

– Félévente egyszer minden olyan ma-
gyar egyetemet felkeresünk, ahol műszaki 
oktatás folyik. Itt mérnök kollégák segít-
ségével szakmai előadásokon keresztül 
mutatjuk be cégünket nagy sikerrel. Sokan 
keresnek meg bennünket projektfeladattal, 
szakdolgozatírással. Ebben is rendszeresen 
segítünk, minden osztályon van legalább 
egy szakdolgozatíró minden évben. Kö-
zülük sok a Pneumobil-versenynek kö-
szönhető, melyet már nyolcadik éve egyre 
nagyobb érdeklődéssel rendezünk meg a 
magyar és nemzetközi műszaki hallgatók 
körében. Azzal mindenki tisztában van, 
hogy az általános iskola, a középiskola, 
vagy éppen az egyetem és főiskola végén 
fontos döntést kell hozniuk a tanulóknak, 
hallgatóknak. A munka és munkahely vá-
lasztás éppúgy fontos. Mi az AVENTICS 
HUNGARY Kft.-nél mindig, minden élet-
korban próbálunk segíteni az érdeklődők-
nek, hogy könnyű legyen a választás. (X)



Őszi lakossági  
zöldhulladékgyűjtési akció – 2014

A Városgondozás Eger Kft. 2014. november 17-től (hétfő) november 
28-ig (péntek) végzi a szokásos évi, őszi, lakossági zöldhulladék gyűjtési 
akcióját a megadott időpontok szerint.

Saját lakókörnyezetünk tisztaságának megóvása érdekében kérjük a 
tisztelt állampolgárokat, hogy a közterületen jól látható helyre, a megje-
lölt időpont reggelén 6 óráig szíveskedjenek elhelyezni a zöldhulladékot, 
lehetőség szerint nem sokkal korábban. Kérjük, ne rakjanak ki kommu-
nális hulladékot, veszélyes anyagokat (olaj, festék, akkumulátor stb.), épí-
tési törmeléket és a leírtaktól eltérő módon zöldhulladékot, mert azt a 
szolgáltató nem szállítja el és hatósági eljárást fog kezdeményezni!

A zsákokba (a szelektíves zöld zsák nem erre a célra került kiosztásra!) 
összegyűjtött falombot, zöldhulladékot illetve jól összekötözött met-

szési nyesedéket, könnyen megközelíthető helyre és kezelhető méret-
ben szíveskedjenek kihelyezni. 

Az akció kizárólag a lakosság részére biztosított. 
November hónapban a zöldhulladék átvétele a 2 hulladék udvarban 

(Homok u. 26., Építési-bontási törmelék Feldolgozó telep) a lakosság-
tól térítésmentesen történik.

Észrevételek, információk a VIKSZ Kft.-nél a (36) 411-144, 516-849 te-
lefonszámokon vagy a www.varosgondozaseger.hu honlapon.

Kérjük, hogy a zöldhulladék gyűjtés ideje alatt az érintett utcákban 
óvatosabban közlekedjenek! Eger a mi otthonunk, ezért úgy óvjuk, 
gondozzuk és viselkedünk benne, mint ahogyan azt saját otthonunk-
ban tesszük. Kérjük, Ön is segítsen ebben. Köszönjük!

A RÉSZLETES IDŐPONTOK:

Ady Endre u. • november 19. (szerda)
Ágas u. • november 21. (péntek)
Agyagos u. • november 21. (péntek)
Akácfa u.  • november 28. (péntek)
Albert Ferenc u. • november 18. (kedd)
Állomás tér • november 19. (szerda)
Almagyar köz • november 17. (hétfő)
Almagyar u. • november 17. (hétfő)
Almárvölgy u. • november 28. (péntek)
Almási P. u. • november 27. (csütörtök)
Alvégi u.  • november 28. (péntek)
András bíró u. • november 21. (péntek)
Ankli u. • november 25. (kedd)
Apátfalvi u. • november 28. (péntek)
Aradi u. • november 18. (kedd)
Arany János u.  • november 20. (csütörtök)
Árnyékszala u. • november 27. (csütörtök)
Árok köz • november 27. (csütörtök)
Árpád u. • november 17. (hétfő)
Árva köz • november 17. (hétfő)
Attila u. • november 17. (hétfő)
Babocsai u. • november 27. (csütörtök)
Bajcsy- Zs. E. u. • november 17. (hétfő)
Bajza u. • november 19. (szerda)
Baktai u. • november 24. (hétfő)
Balassa Bálint u. • november 18. (kedd)
Bálint pap u. • november 21. (péntek)
Bárány u. • november 18. (kedd)
Barkóczy u. • november 19. (szerda)
Bartakovics u. (25-ös úttól keletre) • november 19. 

(szerda)
Bartakovics u. (25-ös úttól nyugatra) • november 24. 

(hétfő)
Bartalos u. • november 24. (hétfő)
Bartók Béla tér • november 20. (csütörtök)
Bástya u. • november 21. (péntek)
Béke u. • november 28. (péntek)
Bem tér • november 24. (hétfő)
Bérc u. • november 18. (kedd)
Bercsényi u. • november 25. (kedd)
Bervai ltp. I., II. • november 28. (péntek)
Bervai u. • november 28. (péntek)
Berze Nagy János u. • november 18. (kedd)
Berzsenyi út • november 18. (kedd)
Bethlen G. u. • november 26. (szerda)
Blaskovics u. • november 27. (csütörtök)
Bocskay u. • november 19. (szerda)
Bolyki u. • november 21. (péntek)
Borházsor u. • november 17. (hétfő)
Bornemissza u. • november 21. (péntek)
Boross Endre u. • november 28. (péntek)
Borsitz u. • november 26. (szerda)
Borsod u. • november 28. (péntek)
Brassói u. • november 18. (kedd)
Breznai u. • november 18. (kedd)
Bródy Sándor u. • november 19. (szerda)
Buzogány u. • november 21. (péntek)
Bükk sétány • november 26. (szerda)
Cecey Éva u. • november 21. (péntek)

Ceglédi u. • november 26. (szerda)
Cifrakapu tér • november 18. (kedd)
Cifrakapu u. • november 24. (hétfő)
Cifrapart u. • november 18. (kedd)
Cinca u. • november 28. (péntek)
Csákány u. • november 20. (csütörtök)
Csákósor u. • november 19. (szerda)
Csalogány u. • november 28. (péntek)
Csiky Sándor u. (25-ös úttól keletre) • november 19. 

(szerda)
Csiky u. (25-ös úttól nyugatra) • november 24. (hétfő)
Csokonai u. • november 25. (kedd)
Csordás u. • november 17. (hétfő)
Csurgó u. • november 18. (kedd)
Darvas u. • november 18. (kedd)
Dayka Gábor u. • november 18. (kedd)
Deák Ferenc u. • november 17. (hétfő)
Deméndi u. • november 17. (hétfő)
Déva u. • november 18. (kedd)
Dézsmaház u. • november 18. (kedd)
Diófakút u. • november 21. (péntek)
Dobó köz • november 28. (péntek)
Dobó tér • november 17. (hétfő)
Dobó u. • november 17. (hétfő)
Domokos J. u. • november 20. (csütörtök)
Dónát u. (vasúttól a Tetemvár út felé) • november 26. 

(szerda)
Dónát u. (vasúttól északra) • november 21. (péntek)
Dózsa György tér • november 17. (hétfő)
Dr. Hibay Károly u. • november 17. (hétfő)
Dr. Kapor Elemér u. • november 27. (csütörtök)
Dr. Nagy János u. • november 19. (szerda)
Dr. Sándor Imre u. • november 17. (hétfő)
Dr.Bakó Ferenc u. • november 27. (csütörtök)
Egészségház úti lakótelep • november 21. (péntek)
Egri Csillagok u. • november 21. (péntek)
Egri út • november 28. (péntek)
Endresz u. • november 27. (csütörtök)
Eötvös u. • november 19. (szerda)
Eperjesi u. • november 17. (hétfő)
Epreskert u. • november 25. (kedd)
Érsek u. • november 17. (hétfő)
Eszperantó sétány • november 19. (szerda)
Eszterházy tér • november 19. (szerda)
Fadrusz u. • november 18. (kedd)
Faggyas u. • november 21. (péntek)
Faiskola u. • november 18. (kedd)
Farkasvár u. • november 17. (hétfő)
Farkasvölgy u. • november 17. (hétfő)
Fazola Henrik u. • november 17. (hétfő)
Fecske u. • november 28. (péntek)
Fejedelem u. • november 26. (szerda)
Félhold u. • november 21. (péntek)
Fellner Jakab u. • november 17. (hétfő)
Felvégi u. • november 28. (péntek)
Fenyő u. • november 28. (péntek)
Fertőbánya u. • november 17. (hétfő)
Fiumei u. • november 18. (kedd)
Foglár u. • november 17. (hétfő)

Folyás u. • november 21. (péntek)
Frank Tivadar u. • november 17. (hétfő)
Fügedi u. • november 26. (szerda)
Fürdő u. • november 17. (hétfő)
Fűzér u. • november 21. (péntek)
Galagonyás u. • november 17. (hétfő)
Garay u. • november 26. (szerda)
Gárdonyi u. • november 21. (péntek)
Gerinc u. (25-ös úttól keletre) • november 19. (szerda)
Gerinc u. (25-ös úttól nyugatra) • november 24. (hétfő)
Gerl Mátyás u. • november 17. (hétfő)
Gerle köz • november 27. (csütörtök)
Gólya úti lakótelep • november 21. (péntek)
Gorové u. • november 24. (hétfő)
Görög u. • november 18. (kedd)
Grónay u. • november 20. (csütörtök)
Gyóni G u. • november 25. (kedd)
Gyöngy u. • november 27. (csütörtök)
Gyulafehérvári u. • november 18. (kedd)
Hadnagy u. • november 20. (csütörtök)
Hajdúhegy u. • november 26. (szerda)
Harangláb u. • november 27. (csütörtök)
Harangöntő u. • november 17. (hétfő)
Hársfa u. • november 28. (péntek)
Hatvanasezred u. • november 24. (hétfő)
Hatvani kapu tér • november 20. (csütörtök)
Hell Miksa u. • november 20. (csütörtök)
Hétvezér u. • november 26. (szerda)
Hevesi S. u. • november 25. (kedd)
Hild J. u. • november 19. (szerda)
Homok u. • november 20. (csütörtök)
Honfoglalás u. • november 26. (szerda)
Hontalan u. • november 20. (csütörtök)
Hóvirág u. • november 28. (péntek)
Hősök u. • november 24. (hétfő)
I. István király u. • november 18. (kedd)
Ifjúság u. • november 17. (hétfő)
Iglói u. • november 18. (kedd)
Íj u. • november 21. (péntek)
Ipolyi A. u. • november 19. (szerda)
Iskola u. • november 27. (csütörtök)
Ív u. • november 19. (szerda)
Janicsár u. • november 21. (péntek)
Jankovics u. • november 18. (kedd)
Jókai u. • november 17. (hétfő)
Joó János u. • november 21. (péntek)
József A. u. • november 28. (péntek)
Kacsapart u. • november 19. (szerda)
Kalcit u. • november 20. (csütörtök)
Kallómalom u. • november 24. (hétfő)
Kálnoky u. • november 26. (szerda)
Kandra Kabos u. • november 24. (hétfő)
Kapás u. • november 17. (hétfő)
Karéj u. • november 18. (kedd)
Károlyi M. u. • november 19. (szerda)
Kárpát úti lakótelep • november 18. (kedd)
Kassai u. • november 18. (kedd)
Katona István tér • november 17. (hétfő)
Kazinczy u. • november 18. (kedd)

Keglevich u. • november 18. (kedd)
Kelemen I. köz • november 21. (péntek)
Kertalja u. • november 27. (csütörtök)
Kertész u. • november 20. (csütörtök)
Kilián u. • november 24. (hétfő)
Király u. (25-ös úttól keletre) • november 20. (csütörtök)
Király u. (25-ös úttól nyugatra) • november 27. 

(csütörtök)
Kis Merengő u. • november 20. (csütörtök)
Kisasszony u. • november 27. (csütörtök)
Kisdelelő u. • november 28. (péntek)
Kis-Eged u. • november 21. (péntek)
Kisfaludy u. • november 26. (szerda)
Kiskanda u. • november 18. (kedd)
Kistályai u. • november 19. (szerda)
Kisvölgy u. (25-ös úttól keletre) • november 19. (szerda)
Kisvölgy u. (25-ös úttól nyugatra) • november 24. (hétfő)
Klapka György u. • november 17. (hétfő)
Knézich Károly u. • november 17. (hétfő)
Kocsis B. u. • november 20. (csütörtök)
Kodály Z. u. • november 20. (csütörtök)
Koháry u. • november 27. (csütörtök)
Kolacskovszky u. • november 20. (csütörtök)
Kolozsvári u. • november 18. (kedd)
Kossuth Lajos u. • november 17. (hétfő)
Koszorú u. • november 17. (hétfő)
Kovács Jakab u. • november 28. (péntek)
Kovács János u. • november 19. (szerda)
Kő u. • november 27. (csütörtök)
Kőkút u. • november 27. (csütörtök)
Kölcsey tér • november 18. (kedd)
Könyök u. • november 27. (csütörtök)
Kőporos tér • november 20. (csütörtök)
Körmöcbányai u. • november 17. (hétfő)
Kővágó tér • november 27. (csütörtök)
Köztársaság tér • november 18. (kedd)
Külsősor u. • november 18. (kedd)
Lágyas u. • november 28. (péntek)
Lájer D. u. • november 19. (szerda)
Laktanya u. • november 25. (kedd)
Leányka u. • november 21. (péntek)
Legányi u. • november 21. (péntek)
Lejtő u. • november 19. (szerda)
Lenkey u. • november 19. (szerda)
Liget u. • november 21. (péntek)
Liszt Ferenc u. • november 18. (kedd)
Literáti u. • november 21. (péntek)
Lovász u. • november 27. (csütörtök)
Lőcsei u. • november 18. (kedd)
Ludányi u. • november 26. (szerda)
Maczky Valér u. • november 17. (hétfő)
Madách Imre u.  • november 18. (kedd)
Madárkút u. • november 28. (péntek)
Maklári út • november 20. (csütörtök)
Malom u. • november 24. (hétfő)
Malomárok u. • november 25. (kedd)
Mályva u. • november 28. (péntek)
Mária u. • november 18. (kedd)
Markhot Ferenc u. • november 18. (kedd)
Mátyás király u. páratlan oldal  • november 18. (kedd)
Mátyás király u. páros oldal • november 17. (hétfő)
Mecset u. • november 18. (kedd)
Meder u. • november 19. (szerda)
Mekcsey u. • november 21. (péntek)
Mély u. • november 20. (csütörtök)
Menház u. • november 20. (csütörtök)
Merengő u. • november 20. (csütörtök)
Mester u. • november 24. (hétfő)
Mikes K. u. • november 25. (kedd)
Mikszáth K. u. • november 20. (csütörtök)
Mindszenthy G. u. • november 26. (szerda)
Mlinkó u. • november 18. (kedd)
Mocsáry u. • november 19. (szerda)
Móricz Zs. u. • november 26. (szerda)
Munkácsy u. • november 18. (kedd)
Nagy L. út • november 18. (kedd)
Nagy-Eged u. • november 21. (péntek)
Nagykőporos u. • november 20. (csütörtök)
Nagylaposi u. • november 28. (péntek)
Nagyrét u. • november 19. (szerda)
Nagyváradi u. • november 18. (kedd)
Napsugár köz • november 20. (csütörtök)
Napsugár u. • november 20. (csütörtök)
Neumayer u. • november 20. (csütörtök)
Nyíl u. • november 19. (szerda)
Nyitrai u. • november 17. (hétfő)
Olasz u. • november 25. (kedd)

Orgonás tér • november 19. (szerda)
Ostorosi u. • november 20. (csütörtök)
Ostrom u.  • november 21. (péntek)
Pacsirta u. (25-ös úttól keletre) • november 20. 

(csütörtök)
Pacsirta u. (25-ös úttól nyugatra) • november 17. (hétfő)
Pallos u. • november 18. (kedd)
Pápai u. • november 18. (kedd)
Paphegy u. • november 27. (csütörtök)
Partos u. • november 21. (péntek)
Pást u. • november 18. (kedd)
Pásztorvölgy u.  • november 28. (péntek)
Patakpart u. • november 19. (szerda)
Pázmány Péter u. • november 25. (kedd)
Pázsit u. • november 18. (kedd)
Pető Gáspár u. • november 27. (csütörtök)
Petőfi S. u. • november 26. (szerda)
Petőfi tér • november 17. (hétfő)
Pirittyó u. • november 28. (péntek)
Pori sétány • november 19. (szerda)
Posta köz • november 28. (péntek)
Pozsonyi u. • november 17. (hétfő)
Puky Miklós u. • november 18. (kedd)
Pyrker tér • november 19. (szerda)
Ráchegy u. • november 27. (csütörtök)
Ráckapu tér • november 27. (csütörtök)
Radnóti M. u. • november 26. (szerda)
Rajner K. u. • november 27. (csütörtök)
Rákóczi u. • november 25. (kedd)
Raktár u. • november 19. (szerda)
Régi Cifrakapu u. • november 24. (hétfő)
Reményi Ede tér • november 20. (csütörtök)
Remenyik Zsigmond úti lakótelep • november 21. 

(péntek)
Rezeda u. • november 27. (csütörtök)
Rigó köz • november 27. (csütörtök)
Rókus köz • november 21. (péntek)
Rókus u. • november 21. (péntek)
Rottenstein köz • november 19. (szerda)
Rozália köz • november 20. (csütörtök)
Rozália u. • november 20. (csütörtök)
Rózsa K u. (25-ös úttól nyugatra) • november 24. (hétfő)
Rózsa Károly u. (25-ös úttól keletre) • november 19. 

(szerda)
Rózsásdűlő u. • november 26. (szerda)
Rozsnyói u. • november 17. (hétfő)
Rövid u. • november 20. (csütörtök)
Rudivár u. • november 27. (csütörtök)
Sánc köz • november 28. (péntek)
Sánc u. • november 28. (péntek)
Sáncalja u. • november 28. (péntek)
Sas u. • november 19. (szerda)
Sasvár u. • november 19. (szerda)
Sertekapu u. (25-ös úttól keletre) • november 19. (szerda)
Sertekapu u. (25-ös úttól nyugatra) • november 24. 

(hétfő)
Servita u. • november 18. (kedd)
Síp köz • november 19. (szerda)
Sóház u. • november 20. (csütörtök)
Sólyom u. • november 28. (péntek)
Stadion u. • november 17. (hétfő)
Sugár István u. • november 27. (csütörtök)
Szabadkai u. • november 18. (kedd)
Szabó Sebestyén u. • november 21. (péntek)
Szaicz Leó u. • november 18. (kedd)
Szala köz • november 27. (csütörtök)
Szalapart u. • november 27. (csütörtök)
Szálloda úti lakótelep • november 21. (péntek)
Szalóki u. • november 17. (hétfő)
Szarvas Gábor úti lakótelep • november 21. (péntek)
Szarvas tér • november 20. (csütörtök)
Szarvaskői út • november 28. (péntek)
Széchenyi u. • november 19. (szerda)
Szederkényi u. • november 27. (csütörtök)
Székelyudvarhelyi u. • november 18. (kedd)
Szélpart u. • november 28. (péntek)
Széna tér • november 17. (hétfő)
Szénáskert u. • november 17. (hétfő)
Szent János u. • november 17. (hétfő)
Szent Miklós u. • november 18. (kedd)
Szépasszonyvölgy u. • november 27. (csütörtök)
Szérűskert u. • november 28. (péntek)
Szeszfőzde u.  • november 19. (szerda)
Szolárcsik u. • november 18. (kedd)
Szőlő u. • november 18. (kedd)
Szövetkezet u. • november 18. (kedd)
Szúnyog köz • november 17. (hétfő)

Szüret u. • november 18. (kedd)
Szvorényi u. (25-ös úttól keletre) • november 20. 

(csütörtök)
Szvorényi u. (25-ös úttól nyugatra) • november 17. 

(hétfő)
Talizmán u. • november 21. (péntek)
Tárkányi Béla u. • november 17. (hétfő)
Tárkányi u. • november 28. (péntek)
Tátra u. • november 17. (hétfő)
Tavassy Antal u. • november 18. (kedd)
Tavasz u. • november 24. (hétfő)
Telekessy u. • november 20. (csütörtök)
Telepi u.  • november 28. (péntek)
Temesvári u.  • november 18. (kedd)
Tetemvár u. • november 27. (csütörtök)
Tévesztő köz • november 20. (csütörtök)
Tiba u. • november 26. (szerda)
Tibrikdűlő u. • november 21. (péntek)
Tihaméri u. • november 20. (csütörtök)
Tímár u. • november 20. (csütörtök)
Tinódi u. • november 19. (szerda)
Tittel P. u. • november 20. (csütörtök)
Tizeshonvéd u. • november 24. (hétfő)
Tompa u.  • november 18. (kedd)
Tordai u. • november 26. (szerda)
Torok köz • november 19. (szerda)
Torony u. • november 18. (kedd)
Tölgy u. • november 28. (péntek)
Törvényház u. • november 19. (szerda)
Töviskes tér • november 26. (szerda)
Töviskes u. • november 26. (szerda)
Trinitárius u. • november 20. (csütörtök)
Tulipánkert u. (belterületi szakasz) • november 27. 

(csütörtök)
Tündérpart u. • november 19. (szerda)
Türk F. u. • november 26. (szerda)
Tűzoltó tér • november 17. (hétfő)
Újsor u. • november 20. (csütörtök)
Váci M u. • november 25. (kedd)
Vadrózsa u. • november 28. (péntek)
Vajda u. • november 18. (kedd)
Vak Bottyán u. • november 25. (kedd)
Vallon u. • november 24. (hétfő)
Vályi u. • november 19. (szerda)
Vámház u. • november 27. (csütörtök)
Vár bejáró • november 19. (szerda)
Városfal u. • november 19. (szerda)
Vasöntő u. • november 20. (csütörtök)
Vasút u. • november 19. (szerda)
Vécsey Sándor u. • november 18. (kedd)
Vécseyvölgy u. • november 21. (péntek)
Veres P. u. • november 18. (kedd)
Verőszala u. • november 27. (csütörtök)
Verseghy Ferenc u. • november 25. (kedd)
Vincellériskola u. • november 17. (hétfő)
Vitkovics u. • november 19. (szerda)
Vízimolnár u. • november 25. (kedd)
Vörösmarty u. • november 25. (kedd)
Zalár u. • november 17. (hétfő)
Zellervár u. • november 20. (csütörtök)
Zoltay u. • november 21. (péntek)
Zólyom u. • november 18. (kedd)
Zombori u. • november 18. (kedd)
Zöldfa u. • november 21. (péntek)
Zúgó u. • november 19. (szerda)
Zseb köz • november 19. (szerda)

Kérjük, legyen segítségünkre abban, hogy 
a zöldhulladék gyűjtése a legkevesebb 
kellemetlenséggel járjon! Köszönjük! 

Városgondozás Eger Kft.
3300 Eger, Homok u. 26.
tel.: (+36 36) 411 144; (+36 36) 516-849
Fax: (+36 36) 513 217
varosgondozas@varosgondozaseger.hu
www.varosgondozaseger.hu
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minőségi
SZŐNYEG- ÉS KÁRPITTISZTÍTÁS, 

SZŐNYEGSZEGÉS
az ország legkorszerűbb 

üzemében
(36) 314 492 • (30) 903 8546

Eger, liszt F. u. 19

HAnnA
tisztánlátó jósnő
(+36 30) 338 4777  

Eger, kossuth l. u. 22.

www.gabrielorakulum.hu

ü Hiteles fordítás cégeknek és 
magánszemélyeknek

ü Szakfordítás bármely szakte-
rületen és nyelven

ü Tolmácsolás a bizalmas tár-
gyalásoktól a konferenciákig

Irodánk: 3300 Eger, Széchenyi u. 50.
Telefon: +36 36 412 237; +36 36 518 102; 
  +36 36 410 543
Nyitva tartás: Hétfő-csütörtök: 8.00–16.30
 Péntek: 8.00–14.00
 eger@offi.hu • www.offi.hu

Több, mint hiteles, 
Egerben is!

Offi_Egri_Magazin_1per2_200x140_keretes.indd   1 2/28/14   2:59 PM

thummerer: Mindig van miben 
gyönyörűséget találni
Idén harmincéves a Thummerer Pince. 1984-ben hozták létre az első saját pincéjüket még Egerben. Azóta mind Thumme-
rer Vilmos, mind a pince megkapta az itthon elnyerhető legmagasabb díjakat: 1995-ben az Év Bortermelőjévé választották 
Thummerer Vilmost, 2011-ben pedig a pincészet lett az év legjobbja.  Noszvajra 1992-be költöztek. Akkor egy kétezer négy-
zetméteres pincét vásároltak meg, azóta ugyanennyivel bővítették. Közel száz hektár saját telepítésű szőlőjük van a borvidé-
ken.  2004 óta borászként dolgozik a pincénél Lamport József, ő idén kapta meg az év egri bortermelője elismerést.
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KESZtHElyI VAlÉrIA

– Emlékszem, amikor 15 éve itt jártunk 
önöknél, még ebben a barlanglakásban 
laktak. 

– Amikor ’92-ben megvásároltuk ezt a 
pincét, egy évig lakókocsiban éltünk az ud-
varon. Egy kemény tél után azt mondtuk, 
még egy ilyet nem bírunk ki. Ekkor felújí-
tottuk ezt a barlanglakást, hogy itt mara-
dunk egy-két évig, amíg a lakásunk el nem 
készül. Sajnos soha nem volt arra pénz, 
hogy a kényelmünket szolgáljuk. Mindent 
az ültetvények, a pince, a technológia fej-
lesztésére fordítottunk. Nyolc évet kellett 
várni, hogy az udvari épületben irodát, la-
kást tudjunk kialakítani. Közben mindaz, 
ami a bort szolgálja, nagyon sokat fejlődött. 
Most a legkorszerűbb eszközökkel és tech-
nológiával dolgozzuk fel a szőlőt, hiszen 
nemcsak itthon, külföldön is vannak ver-
senytársak, velük kell minőségben és árban 
felvenni a versenyt. Ezt a pincét bárhova, 
bármelyik borvidékre le lehetne tenni, 
nem lenne ok szégyenre. Azt is fontosnak 
tartottuk, hogy az ültetvényeket fejlesszük. 
Száz hektáron gazdálkodunk, ebben van 18 
hektár még nem termő, fiatal ültetvény, és 
lassacskán elkezdjük lecserélni a 25-30 éve 
telepített első szőlőinket. Részben fajtát, 

részben sortávolságot, művelési módot vál-
tuk, nem állunk meg. 20-30 évre kell előre 
gondolkodni. Nehéz megmondani, hogy 
akkor mi lesz, de valami tendenciát lehet 
látni, hogy mely szőlőkből készült borokat 
tudjuk könnyebben értékesíteni majd, és 
ehhez kell igazodnunk. 

– Milyen értékesítési utak vannak? 
– Változatlanul a belföldi piac a fontos. 

Igazán nem is tudjuk követni, hogy hova 
kerülnek a boraink, mert nagykereskedő-
kön keresztül értékesítünk. Ők viszik a mul-
tikhoz is és a gasztronómiába is. 

– Helyben, turizmussal összekötve?

– Nem lebecsülendő ez sem. Van egy 
párhuzamos vállalkozás, a lányom és a férje 
csinálja a borturizmust. Hozzáteszem: na-
gyon sikeresen. Az itt értékesített borokon 
kívül nagyon fontos, hogy akik megfordul-
nak nálunk, viszik a pince hírét. Nagyobb a 
valószínűsége annak, hogy ha bort válasz-
tanak később, akkor már a mi pincénk bo-
rai közül visznek haza. Ez hatásosabb, mint 
bármilyen reklám. 

– Van valami recept arra, hogy hogyan 
lehet az ember sikeres borász? Mi a siker 
önnek?

 – Az a borász, aki kinéz magának egy 
területet, abban a szegmensben tisztessége-
sen dolgozik, megpróbál tiszta, korrekt ízű 
borokat elkészíteni – nem kell nagy borok-
ra gondolni –, ezen a területen szépet alkot, 
ő már sikeres. Én fontosnak tartom, hogy 
versenyeken is részt vegyenek a boraim, és 
hála Istennek, régebben is és mostanában is 
sikereket érünk el.

– Összeszámolta már, hány díjat ka-
pott 30 év alatt?

– 1990-ben volt az első komolyabb bor-
versenyünk. Nagy meglepetésre egy arany-
éremmel, három ezüsttel tértünk haza, a 
legeredményesebbek voltunk. 1995-ben 
az Év Bortermelője díjat kaptuk elsőként 
az egri borvidéken. 2011-ben az Év Pincé-
szete lettünk. Ez mutatja, hogy a pincénk 
folyamatosan minőségorientált. Mindig 
próbáljuk magunkat teszteltetni, tesztelni. 
Nagyon büszke voltam az Év Bortermelője 
díjra is, de erre a 2011-esre, az Év Pincészete 
díjra azért is voltam külön büszke, mert a 
pince egész kollektívájának munkáját érté-
kelték. Ez azt mutatja, hogy ott vagyunk a 
legjobbak között. És ehhez jönnek még a 
borversenyek eredményei. Tavaly például 
az országos borversenyen nyertünk három 
aranyérmet, az egyetlen pincészet voltunk, 
amely fehér- és vörösborral is tudott arany-
érmet nyerni. Nagyon ritkán fordul elő, 
hogy mi kétszer megversenyeztetünk egy 
bort, nálunk a borok megmérettetése a lé-
nyeges, nem az, hogy mennyi eredményt 
gyűjtünk be. 

– Van kedvenc a saját a borai közül?
– Van, amit hivatalból kedvelek, ilyen a 

Vili Papa Cuvée, ami a pince zászlósbora. 
Amikor kijön a pincéből – nem minden 
évben készítjük –, mindig nagy eredményt 
ér el. Ilyen a Bikavér Superior, az Egri Csil-
lag, a Bokréta. A kedvenc azt jelenti, hogy 
megtalálom-e benne, amit én elvárok tőle. 
Egy fajtaborban is felfedezhetünk olyan 
szépségeket, ami miatt érdemes azt a bort 
elkészíteni, abban gyönyörködni. Mindig 
próbálkozunk, sok fajtával foglalkozunk. 
Színes a borászatunk, nem iparszerű, ha-
nem változatos, érdekes, mindig van miben 
gyönyörűséget találni. 

– Fontos, hogy szép legyen a munka?
– Lehetett volna egész más irányba men-

ni a borászatban is, de akkor nem itt tarta-
nánk. A borásznak, ha beleharap a szőlő-
szembe, már éreznie kell, hogy milyen bort 
lehet abból készíteni. Egyébként idén is elő-
állunk egy újdonsággal. Régóta dédelgetett 
álmom volt, hogy saját pezsgőnk legyen. 
Elkészítettük az elsőt, hogy mikor kerül for-
galomba, a pezsgő fejlődése dönti el. 

„A kedvenc azt jelenti, hogy megtalálom-e 
benne, amit én elvárok tőle.”

BÚTORKÉSZÍTÉS, LAPSZABÁSZAT!

Ingyenes 
felmérés Egerben és 
környékén is, precíz 

munka!

Egyedi méretezésű konyha-, szoba- és irodabútor
készítése felméréstől a beszerelésig!

  48/479-455
30/385-3178
(munkaidőben)

Fa-Firma Kft.
www.fafi rma.hu

fotó: vozáry róbert



OXF RD
INTERNATIONAL NYELVISKOLA KFT.

amit kínálunk Önnek:

OXFORD International Nyelviskola Kft.
WWW. OXFORDINTERNATIONAL.HU
EGER, BRÓDY S. U. 1. 
(36) 322 800, (30) 687 5830

FELNŐTTKÉPZÉSI NYILVÁNTARTÁSI SZÁM: 10-0231-04
AKKREDITÁLT INTÉZMÉNY: AL-1293

Egyéni, csoportos és céges 

nyelvtanfolyamok

anyanyelvi oktatókkal is, 

mintha külföldön tanulna!

–  Klasszikus és Callan 
módszer, beszédgyakorlat 
órák

–  Általános és üzleti 
nyelvoktatás, külföldi 
munkavállaláshoz 
nyelvismeret elsajátítása

–  Nyelvvizsgára és érettségire 
felkészítés

–  Intenzív bentlakásos 
nyelvtanfolyamok

–  A régió legszélesebb 
nyelvválasztéka

–  Térítésmentes szintfelmérés 
és próbaórák

– Fordítás és tolmácsolás

oXFord minőség a nyelvoktatásban, tolmácsolásban, fordításban!

Vásárolj legalább 5 000 Ft értékben az Agria Park 

bármely üzletében és regisztrálj az információs pultnál! 

Találj ki egy 5 számjegyű kódot és próbáld meg kinyitni 

az 1 000 000 Ft értékű Agria Park Vásárlási utalványt 

rejtő SZÉFET! Részletes információ és szabályzat az 

Információs pultnál és a www.agriapark.hu weboldalon!

*Agria Park
Vásárlási utalvány

SZÉF 2
MOST
1.000.000 FT*

A SZÉFBEN!
Vásárolj és nyerj!
2014. október 13 - november 21.

SIPOS EGER KFT.
Hivatalos Ford márkakereskedés és szerviz
MINŐSÉG ELÉRHETŐ ÁRON!
3300 Eger, Kistályai út 133.

(06 36) 410 901
(06 30) 228 7727

auto@egerford.hu
www.egerford.hu

Fejlessze vállalkozását 
Ford haszongépjárművekkel!

–  Új és használt autók 
értékesítése

 – Alkatrész-értékesítés
–  Márkafüggetlen 

szerviz

 –  Karosszériajavítás, 
fényezés

– Kárügyintézés
– Diagnosztikai vizsgálat
– Garanciális javítás

Kombinált átlagfogyasztás: 3,3–10,4 l / 100 km; CO2-kibocsájtás: 87–274 g/km.

2,5% kamatú MNB növekedési 
hitelprogram haszongépjárművekre!



Fodrászat
- női, férfi, gyermek hajvágás
- hajfestés, satír, melírozás
- alkalmi és esküvői frizura készítése
- hajhosszabbítás
- afrofonás
- hajújraépítés 4 lépésben
- tartós - keratinos hajsimítás

Bejelentkezés: 
Szendrődi Kata

(06 20) 340 8807
Eger, Vörösmarty út 101.
www.beautyboxeger.hu

Minden alkalmi frizura 
egységesen 2500 Ft. 

www.hajduhegy.hu

Egy városrész mindennapjai…

Keresse fantasztikus árainkat az 
Unió Coop Zrt. egri Coop-

üzleteiben november 5-től 11-ig!
Eh. csirkemell fi lé, 1 kg (nov. 6–11.). . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1399 Ft
Eh. csirkecomb farrésszel, 1 kg (nov. 6–11.). . . . . . . . . . . . . . . . 529 Ft
Eh. csontos sertés karaj, 1 kg (nov. 7–9.). . . . . . . . . . . . . . . . . . 1199 Ft
Eh. csontos sertés tarja, 1 kg (nov. 7–9.) . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1099 Ft
COOP panírozott baromfi  érmék, gyf., 850 g  . . . . . . . . . . . . . . 599 Ft

(Egységár: 705 Ft/kg)
COOP „A” rizs, 1 kg, állótasakos . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 269 Ft
Vénusz napraforgó étolaj, 1 liter . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 399 Ft
COOP instant kakaó italpor, 800 g . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 789 Ft

(Egységár: 986 Ft/kg)
Olympos citrom ízesítő, 0,5 l (Csak COOP Szuper). . . . . . . . . . . . . . . 199 Ft

(Egységár: 398 Ft/liter)
Sir Morton teák, 20×1,5g, 20×1,75g  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 199 Ft

(Garzon, Earl Grey, Erdei gy.)

„Guruljon át egy új Volkswagen Polo gépkocsival 2015-be!”

Az UNIÓ COOP Zrt. 131 üzletében kirakós karácsonyi nyeremény-
játékot indított az 1 500 Ft feletti vásárlók részére. Részletek az 

üzletekben kihelyezett plakátokon.

Unió Coop üzletek: 
Eger, Baktai u. 2.

Eger, Rákóczi u. 48.

Esélyegyenlőségi képzések az EKF-en
November 30-án zárul az új Széchenyi Terv keretében meghirdetett 
„Esélyegyenlőség oktatása az Eszterházy Károly Főiskola Tanárképzé-
si és Tudástechnológiai Karán” című TÁMOP-5.4.6.A-12/2-2012-0023 
azonosító számú pályázat, mely 2012. december 1-jén indult. 
A pályázat kétéves futamideje alatt tanfolyamok szervezésével lehetőséget 
nyújtottunk a fogyatékkal élők illetve hátrányos helyzetű emberek infor-
mációhoz való hozzáférését biztosító informatikai (IKT) eszközök haszná-
latának elsajátítására és a kapcsolódó módszerek megismertetésére.

Akkreditált felnőttképzési program keretében közel 1000 órás képzést 
tartottunk két témacsoportban:

–  „Az esélyegyenlőséget szolgáló info-kommunikációs technológiák” 
(60 óra)

–  „Kommunikációs hídépítés ép-és fogyatékos emberek között” (30 
óra)

A képzések lebonyolításához oktatóink a „Képzők képzése” – „Oktatói 
felkészítés esélyegyenlőségi és akadálymentesítési témájú programok ok-
tatására info-kommunikációs területen” programban sikeres vizsgát tettek, 
tanúsítványt szereztek.

A képzések – az említett két témakörben – 11-11 csoportban valósultak 
meg, a résztvevők létszáma 225 fő volt, melyből 211 fő teljesítette a tanúsít-
vány megszerzéséhez szükséges feltételeket. A tanfolyam elvégzésével olyan 
kompetenciák megszerzésére nyílt lehetőség, mely képessé teszi a résztve-
vőket akadálymentes weboldalak készítésére, speciális szoft ver- és hardver 
eszközök használatára, különböző fogyatékossági formák jellemzőinek fel-
ismerésére valamint készségszinten – a státuszuknak megfelelően – kom-
munikálni a fogyatékkal élőkkel. A tréninggyakorlatok segítségével képessé 
válnak akadálymentesített kommunikációs terek kialakí-
tására és hatékony eszközöket sajátítanak el az aka-
dálymentes kommunikáció megteremtéséhez.

A projekt az Európai Unió támogatásá-
val, az Európai Szociális Alap társfi nan-
szírozásával valósult meg, melynek 
összege 100%-os tá mo gatottság mel-
lett 19 799 418 Ft.

Európai Szociális
Alap

A Tudomány Nyelviskola szervezésében városunkban is részt vehetsz a Diplomamentő kép-
zésen, melynek a helyszínét nyelviskolánk biztosítja. A szintfelmérésről, illetve a beiratkozás-
ról e-mailen tájékoztatunk. A következő tanfolyamok érhetők el az Ofatárban:
•  Angol nyelvi képzés (180 órás) november 25-től. Ütemezése: kedd, csütörtök, 17:15–

20:30, szombat 9:00–12:15.
•  Angol nyelvi képzés (180 órás) november 24-től. Ütemezés: hétfő, kedd, szerda, csütör-

tök, péntek 9:00–13:00.
•  Német nyelvi képzés (180 órás) november 24-től. Ütemezése: hétfő, szerda 17:15–

20:30, szombet 14:00–17:15.
Javasoljuk, hogy mielőtt a Diplomamentő program szintfelmérésére eljössz, töltsd ki ezt a 
tesztet. Így megbizonyosodhatsz arról, hogy valóban olyan szintű-e a nyelvtudásod, ami 
szükséges a programon való részvételhez: http://euroexam.org/DM_B1_szintfelmero

Ha bármi kérdésed van, keress minket a (06 30) 880 6252-es telefonszámon, vagy az 
eger@tudomanynyelviskola.hu e-mail címen! Várunk a képzésen!

diplomamentő 
tanfolyam Egerben!



Válaszd a Telekom kedvezményes otthoni TV, internet és 
telefon csomagajánlatát és engedj a bűvöletnek Dynamoval 
a Discovery Channel műsorán!

További információ: 1412 és üzleteink.

KÉSZEN ÁLLSZ 
A VARÁZSLATRA?

Discovery_Dynamo_A4.indd   1 14/10/14   14:14

tAkArÍtÓszolGálAt EGEr
(06 20) 9359 211

épülettakarítás. 
szalagfüggöny-, 

szőnyeg-, kárpittisztítás, 
szőnyegtisztítógép-

kölcsönzés 
házhozszállítással, 

magánszemélyeknek és 
cégeknek egyaránt.

Lichtmatrix Technológia 
felhasználásával

Öko 
tAkArÍtás

A Márton napi LIBAVACSORA november 15-én, szombaton

AZ EGRI KORONA BORHÁZBAN!

PROGRAM:
17.00 órakor:  új borok kóstolása a Korona Borház pincéjében; a borkóstolóhoz ke-

mencében sült libatepertős-káposztás pogácsát kínálunk
19.00 órakor: Márton napi libavacsora fogadó itallal

A jó hangulatról a borház zenésze gondoskodik! 
Asztalfoglalás a (06 36) 550 348-as telefonszámon

Az újbor-kóstoló és a vacsora ára: 7 000 Ft/fő

Bor, élet, stílus… Egri Korona Borház és Wellness Hotel
WWW.KORONABORHAZ.HU

A vacsora menüje:
• Ágyas szőlőpálinka
•  Libamájpástétom must-  zenciával, pirított   kaláccsal•  Gyömbér  erőlev  libából, mac  zel   zöldségekkel•  Kacsamájjal töltött   lúdmell méz -fahéjas almával   céklás burgonyapürével•  Me y -csokis tortácska fagylaltt al

GUMI NÍVÓ 
Gumiszerviz és kereskedés

3300 EGER – DEMÉNDI ÚT 18.
(+36 36) 421 666 • (+36 30) 302 1417

TÉLIGUMIVÁSÁR
AKCIÓS GUMIABRONCSOK
szerelés, centrírozás helyben
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Halpedikűr Egerben is
A halpedikűr a lábápolás egyik leghatékonyabb, mégis legkíméletesebb módja. Évszázadokkal ezelőtt fedezték fel az em-
berek, hogy a doktorhalak, más néven piros szívogató márnák, az emberi bőrön található elhalt hámrétegekből szerzik 
táplálékuk egy részét. Ennek, az úgynevezett halpedikűrnek köszönhetően teszik puhává, selymes tapintásúvá a lábat. 
Bizsergető mikromasszázzsal jótékony hatást fejtenek ki az egész testre. 

Húszéves az egri állatkórház 
Az Imperiál Állatkórház Bt., mint Egerben az egyik legelső állategészségügyi ellátást biztosító intézmény, állatgyógyászati ter-
mékeket, állateledelt és felszerelést forgalmazó cég, már húsz éve van jelen a piacon. Története viszont egészen az 1970-es 
évekig nyúlik vissza. Az elmúlt húsz évről, az elért eredményekről, a tervekről dr. Suszták Béla vezető állatorvos mesélt. á
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A doktorhalak a törökországi Tanganyika-
tó termál jellegű, meleg vizes élőhelyéről 
származnak. Ebben a magas hőmérsékletű 
vízben ugyanis nem élnek meg az édesví-
zi halak fő táplálékát adó planktonok. A 
doktorhalak alkalmazkodtak a különleges 
feltételekhez: az évszázadok óta a termál-
vízbe gyógyulni járó helyi lakosság lábáról, 
testfelületéről kezdték el eszegetni az elhalt 
hámréteget, mint fő fehérjeforrást. Innen 
ered a halpedikűr elnevezés is. 

A bőr, a hámréteg elváltozásait, legin-
kább bőrkeményedéseit lehet halpedikűr 
kezeléssel gyógyítani. A „kezelés” végén – 
különösen, ha többször is megismételjük 
– sima, bársonyos bőrünk, puha sarkunk 
lesz. Sőt, a tapasztalatok szerint az eljárás 
hatékony többféle bőrbetegség, például az 
ekcéma és a pikkelysömör tüneteinek eny-
hítésében is. Ízületi betegségekben, izom-
sérülések és idegrendszeri zavarok esetén 
is ajánlják. A halak ugyanis akupunktúrás 
pontokat érintenek, stimulálnak, a vérke-
ringést is serkentik, így nem csupán helyi-
leg hatnak. Összességében ez a természetes 
peeling serkenti a vérkeringést, élénkíti az 
idegrendszert. A halak gyengéden szívo-
gatva eltávolítják az elhalt bőrréteget, de 
érintetlenül hagyják az egészséges bőrt és 
egyben kellemes, semmihez sem hasonlít-
ható, bizsergő érzést keltenek. Mikromasz-

százzsal és folyamatos bőrbe fecskendezett 
enzimmel (ditranol) fejtenek ki jótékony 
hatást az egész testre. A kezelés nyugta-
tó, pihentető hatású, javítja közérzetet és 
közben simábbá, selymesebbé varázsolja 
a bőrt.

A végeredmény: ápolt, puha és egész-
séges lábak!

A halpedikűr már Egerben is elérhető 
a Hunguest Hotel Flóra Wellness részle-
gén. Időpont-egyeztetés: +36 (30) 9350-
662 (X)

játék
Honnan származnak a doktorhalak? A helyes megfejtéseket november 30-ig várjuk a Média Eger Kft. 
címére (3300 Eger, Törvényház utca 15.). A megfejtés mellé írják oda nevüket és telefonszámukat is. 
Előző havi Bionur-játékunk nyertesei: Orosz Tamás, Tóth Istvánné, Kiss Tamásné, Manhertz Alexandra. 

Gratulálunk!
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– Mik az állatkórház történetének legfonto-
sabb állomásai?

– Az állatkórház 1970-ben kezdte meg műkö-
dését állami állatkórházként, és ebben a formá-
ban egészen a nyolcvanas évek végéig működött. 
Húsz évvel ezelőtt, 1994. november 1-jén öt fő 
– két állatorvos és három fős személyzet – köz-
reműködésével megnyitotta kapuit az Imperiál 
Állatkórház. 

Az első időszakok nagyon kemények voltak, 
kevés volt a tőkénk, és nem is tudtuk igazán, mire 
vállalkoztunk, nehéz időszakokat éltünk át, de 
végül a csapatmunka meghozta a gyümölcsét. A 
nehézségek után úgy gondoltuk, több lábon kell 
állni, így állateledel boltot, állatpatikát nyitottunk, 
ebben állatgyógyszereket, lovas és méhészeti ter-
mékeket árultunk. 

1996-ban keresett meg engem az akkor 68 
éves Szabóné Marika néni, hogy szeretne egy kis 
menhelyet létesíteni. Mivel volt szabad kapacitá-
sunk, felajánlottunk neki egy kis területet, ahol ő 
létrehozta az Állatokat Védjük Együtt Alapítvány 
menhelyét – így az állatvédelmet is felkaroltuk. 
Évente két alkalommal hirdetünk ivartalanítá-
si akciót, ezek egyre népszerűbbek, a legutóbbi, 
októberi akcióra is több mint százan jelentkeztek. 
Marika nénivel a kapcsolatunk tavaly decembe-
rig tartott, amikor ő nyugdíjba ment. Azóta egy 
lelkes, fiatal csapat folytatja a munkáját. 

– Mennyit változott az állatorvosi szakma az 
elmúlt húsz év alatt?

– Régen az állatorvosi szakma a vidéki szak-
mák közé tartozott, azaz a vidéki állatorvos volt 
az „igazi” állatorvos. Ekkor a gazdasági haszon-
állatok álltak az állatorvoslás középpontjában, 
kedvtelésből tartott állatot alig kezeltünk. A ki-
lencvenes években volt egy nagy áttörés, fajta-
tiszta kutya került minden portára. Ezzel egyben 
egy szemléletváltás is történt az állatorvoslásban, 
egyre nagyobb hangsúlyt kapott a kedvtelésből 
tartott állatok gyógyászata, és mind a technika, 

mind az elméleti tudás óriásit fejlődött és fejlődik 
a mai napig. Húsz évvel ezelőtt nem gondoltuk 
volna, hogy laparoszkópos műtéteket fogunk vé-
gezni, protéziseket építünk be állatokba, de már 
van olyan kutya is, amelyik pacemakerrel éli éle-
tét. Az egyetemen ma már szervtranszplantáci-
ókkal is foglalkoznak. Mi is próbálunk fejlődni, 
minél több képalkotó eljárást, labordiagnosztikát 
alkalmazni, hogy minél színvonalasabb ellátást 
tudjunk biztosítani betegeinknek.

– Húsz éve vezeti az állatkórházat, mit jelent 
önnek ez a szakma?

– Számomra ez hivatás, hobbi, szerelem… 
ezzel mindent elmondtam. Sajnos, mint min-
den szakmának, ennek is vannak mélypontjai. 
Nehéz az embernek túltennie magát azon, hogy 
nem minden állat gyógyítható meg. Annak elle-
nére, hogy elkövetünk szakmailag és technikai-
lag minden tőlünk telhetőt, sajnos nem minden 
állatot tudunk megmenteni, és ezt nehéz feldol-
gozni. 

Úgy hiszem, ez a szakma illik legjobban hoz-
zám. Ez a húsz év nagyon sok szépet adott: jó 
kapcsolatokat, jó kollégákat, pácienseket, is-
merősöket, barátokat. Szerencsésnek érzem 
magam, hogy kiváló kollégákkal hozott össze a 
sors, akik az egyetemről végezve nálunk kezdtek 
el dolgozni, és nálunk teljesedtek ki. Én a mai 
napig büszke vagyok Lénárt Ákos, Seress Attila 
és Petre Gábor állatkórházi munkájára. 

– Mi a jelen és mi a jövő?
– Jelenleg tízfős személyzettel dolgozunk, 

hárman vagyunk állatorvosok dr. Hanácsek Ri-
chárddal és dr. Balogh Gáborral, akikre nagyon 
büszke vagyok. Richárd a képalkotó eljárások és a 
belgyógyászat, míg Gábor a labordiagnosztika és 
a sebészet nagy tudója. Itt az állatkórházban az év 
365 napján ellátjuk a betegeket, munkanapokon 
8-tól 18 óráig, hétvégén, munkaszüneti és ünnep-
napokon pedig 9-től 12 óráig tartunk rendelést. 
2006-ig a városban csak mi adtunk ügyeletet, éj-
jel-nappal, 2006-ban próbáltuk bevonni a többi 
kollégát is, és pár évig működött is a 
rendszer. Ma már Egerben csak két 
állatorvosi rendelő tart ügyeletet, 
hetente felváltva, 22 óráig. Egerben 
csak nálunk van lehetőség a beteg 
állatok bentlakásos kezelésére, or-
vosi ellátására. Célunk megtartani, 
és lehetőségeinkhez mérten emelni 
az elért színvonalat, új műszereket 
beszerezni, a labordiagnosztikát to-
vább erősíteni, fejleszteni, komlpett 
vizsgálatokat helyben elvégezni. 

szakrendelő • állateledel • 
állatpatika

eger, szövetkezet u. 4. 
tel.: 36-312-460

www.allatkorhazeger.hu
nyitva tartások:

Szakrendelő: H–P: 8.00–18.00 •  
Sz–V: 9.00–12.00

Állateledel: H–P: 8.30–16.30 •  
Sz: 8.00–12.00

Állatpatika: H–P: 8.00–16.30

dr. Hanácsek Richárd, dr. Suszták Béla, dr. Balogh 
Gábor

Bőr- és szőrmeruházat 
• bélés- és cipzárcsere •

• javítás • alakítás •
• tisztítás •

• festés • Eger
liszt F. u. 19.
(36) 314 492 • (30) 903 8546



pályaVálasztási programok
A Heves Megyei Kereskedelmi és Iparkamara fontosnak tart-
ja, hogy a pályaválasztás előtt álló diákok a szakmaválasz-
tásnál megfelelő döntést hozzanak, hiszen lényeges, hogy a 
munkaerőpiaci igényeknek megfelelő tudással és végzettség-
gel rendelkezzenek.

A 2015. évben is az előző évek tapasztalatai alapján alakítjuk 
pályaválasztási programjainkat:
– Szakmák sztárjai tábor
– Iparos nap
– Pályaválasztási vetélkedők 
– Kutatók éjszakáján interaktív szakmákat bemutató kiállítás
– Pályaválasztási szülői értekezletek, osztályfőnöki órák
– Céglátogatások
– Heves megye Ifj ú Kézművese kiállítás és verseny
– Szakmák sztárjai verseny döntőre utaztatás
Programjainkon mind a pályaválasztókat, mind szüleiket öröm-
mel látjuk és várjuk, hogy közös döntésükben segítséget adjunk.

További információ programjainkkal kapcsolatban
a www.hkik.hu honlapon, vagy a krisztina.zahorecz@hkik.hu 
e-mail címen kérhető.

imprEsszum  Egri Magazin • Kiadja a Média Eger Nonprofit Kft., 3300 Eger, Törvényház u. 15., telefon: (06 36) 419-999, e-mail: mediaeger@mediaeger.hu, web: www.mediaeger.
hu • Főszerkesztő: Harsányi Judit • Felelős kiadó: Antal Anett ügyvezető igazgató • Marketing munkatárs, hirdetésfelvétel: Major Ildikó, telefon: (06 30) 254-0755, e-mail: egrimagazin@
mediaeger.hu • A szerkesztőség az újságban megjelenő hirdetések tartalmáért nem vállal felelősséget! • A lap megjelenik 30 000 példányban Egerben és Felsőtárkányban, ingyenes 
terjesztésben. • ISSN 2060-3738 • Tördelés: Tömösközi Péter • Címlapfotó: Nemes Róbert • Nyomdai munkák: Délkelet-Press Kft., 5600 Békéscsaba, Kétegyházi út 18. • Kéziratokat nem 
őrzünk meg és nem küldünk vissza! Harsányi Judit a Claudio Dessi ruháit viselte.

Ködmön Csárda Borétterem
és Vacsoraszínház

2014. november 25., 19.00 óra
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Ízelítő Eger kulturális 
programkínálatából
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Sztárszereposztás az AbIGÉl producerei-
től. Détár Enikő, Xantus barbara és Hujber 
Ferenc fergeteges alakítása A kaktusz virá-
ga című zenés vígjátékban november 16-
án (vasárnap) 19 órakor a Gárdonyi Géza 
Színházban.

„Julien nőtlen, szoknyapecér fogorvos. 
Stéphanie mogorva, maximalista asszisz-
tensnő.  Igor  fiatal,  helyét  kereső  reklám-
modell. Antonia céltudatos, magabiztos 

lány.” E nem mindennapi jellembéli és 
társadalmi helyzetből fakadó különbö-
zőségek mellett – ahogy az egy kiváló 
dramaturgiájú darabban lenni szokott –, 
„egy kezdeti füllentés e négy szereplőt 
képtelenebbnél képtelenebb helyzetek-
be sodorja.” talán túlzás nélkül állítható, 
hogy minden adott tehát egy helyzet-
komikumokban bővelkedő fergeteges 
vígjátékhoz, amely a hatvanas években a 

nagyszerű komédiák egyik „őshazájából”, 
Franciaországból indult el világkörüli út-
jára, meghódította a broadwayt is, s egy 
nagysikerű  film  –  amelyben  olyan  nagy-
ságok szerepeltek, mint Walter Matthau, 
Ingrid bergman vagy Goldie Hawn – for-
gatókönyvének alapjául is szolgált. Az elő-
adás Nádas Gábor zenéjét és Szenes Iván 
halhatatlan dalszövegeit a Chameleon 
Jazz band élő zenekar kelti életre. pcs

A kaktusz virága Egerben

Gárdonyi Géza Színház

A palacsintás király
November 5-től a gyermeknézőket várja 
a színház: Fésüs Éva üde és szeretnivaló 
zenés mesejátékát, A palacsintáskirály 
mutatja be a babszem Jankó Gyermek-
színházzal közösen. 

baráth Zoltán, rendező a mesével Dí-
nom-dánom országba röpíti a nézőt. A 
vérbő, népi elemekben és humorban bő-
velkedő előadás igazi kikapcsolódást ígér 
minden korosztálynak, a legkisebbektől, 
a legnagyobbakig.

Az előadás címszerepét Szívós Győző 
játssza. – természetesen én is láttam a 
filmet  gyermekkoromban,  emlékszem  a 
Derelyét alakító Kaló Flóriánra és Harsá-

nyi Gábor udvari bolondjára, s arra, hogy 
nagyon tetszett a hangulata – meséli. 
– A próbák előtt szándékosan nem néz-
tem meg újra, de már egyre kíváncsibb 
vagyok... Szeretek gyerekeknek játszani, 
ők olyan közönség, akiket nem lehet be-
csapni, végig őszintén reagálnak, ugyan-
akkor nem gondolom, hogy másként kel-
lene kezelni őket, vagy máshogy kellene 
játszani egy ilyen darabot, mint a felnőt-
teknek. tóbiás király nem rossz ember, 
inkább csak nemtörődöm, amit sokan 
kihasználnak. E tulajdonságát kell meg-
mutatni igazán, no és a valódi énjét, ami 
el van benne rejtve. A mű legfontosabb 

üzenete – ami gyermekként is megfo-
gott –, hogy érdemes kiállni magunkért, 
az igazunkért, ha úgy érezzük, rossz útra 
akarnak vinni. Pócsik Attila

November 14-én rendezik meg Dia-
betes Világnapot, amelyhez egyesü-
letünk is csatlakozik minden évben. 
Ezen a napon, pénteken, 16.30-tól 
várjuk a cukorbeteg fiatalokat az 
egyesület irodájába (Dobó tér 9., az 
IFI-Pont udvara) vendégségbe kötet-
len beszélgetésre szakemberekkel és 
tapasztalt sorstársakkal, sok megle-
petéssel és ajándékkal. Bejelentkezni 
november 12-ig lehet az egridiab@

gmail.com e-mail címen vagy a 06-
70-366-3778 telefonon lehet.

November 15-én 14 órától a Barta-
kovics Béla Közösségi Házban a Dia-
betes Világnapi rendezvényünkön 
dr. Juhász Elek belgyógyász diabeto-
lógus tart előadást a cukorbetegség 
szövődményeinek csökkentéséről. 
Ingyenes szűrésekkel, bemutatókkal 
és műsorral várjuk az érdeklődőket, 
utána pedig diabetes „kék” sétára in-

dulunk az ebből az alkalomból kék 
fénnyel megvilágított török fürdő-
höz, hogy felhívjuk a figyelmet a dia-
betes veszélyeire.

***
A Cukorbetegek Egri Egyesülete a 
Svájci–Magyar Civil Alap társfinanszí-
rozásával szakmai tanulmányi kirán-
duláson vett részt Eger testvérvárosá-
ban, Esslingenben, az ottani partner-
szervezetnél.

Diabetes Világnap

A Kálvin Ház Alapítvány megemlékezik Radnó-
ti Miklós halálának hetvenedik évfordulójáról. 
A rendezvény időpontja: 2013. november 12., 
szerda 18 óra A belépés ingyenes. Helyszín: 
Kálvin Ház Eger,  Markhot  Ferenc  u. 2.

fotó: gál gábor




